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Boze studenten in koeienpakken:  
‘We worden uitgemolken’
Denk niet dat het vervroegd carnaval is, 
als je maandag een aantal koeien met flink 
menselijke trekjes treft. Het zijn studenten 
van de Landelijke Studenten Vakbond 
(LSVb) en FNV Young & United.  
Zij willen om 11.00 uur bij het 
ministerie van Binnenlandse Zaken en 
Koningsrelaties zijn om minister Kajsa 
Ollongren op te roepen tot het mogelijk 
maken van een huisjesmelkersboete.

De demonstranten doen dat namens de 
campagne #NietMijnSchuld.  
De ‘koeienstudenten’ vinden dat zij 
stelselmatig te veel huur betalen.  
Door invoering van een huisjesmelkers-
boete hopen studenten dit een halt toe te 
roepen.

De oproep van studenten wordt bevestigd 
door het ‘Check-je-kamerrapport’ van 
de LSVb. Deze steekproef onder 5000 
studenten laat zien dat bijna 8 op de 10 
studenten te veel huur betaalt op basis van 
het woningwaarderingsstelsel. Gemiddeld 
betaalt de student 106,69 euro per maand 
te veel aan huur. De actievoerders reiken 
maandag dit ‘Check-je-kamerrapport’ uit 
aan het ministerie om te wijzen op de 
moeizame positie van studenten op de 
woningmarkt.

LSVb-voorzitter Lyle Muns erkent 
de oproep van de actievoerders en 
onderstreept de noodzaak voor een boete. 
„Er is momenteel een groot tekort aan 
studentenwoningen door de crisis op de 
woningmarkt. Huisjesmelkers maken hier 
misbruik van door te hoge huurbedragen 
vast te stellen en studenten financieel 
uit te knijpen. Dergelijke huurbedragen 
zijn wettelijk verboden, maar aangezien 
de mogelijkheid tot beboeting ontbreekt, 
krijgen huisjesmelkers geen enkele 
stimulans om hun gedrag aan te passen’’, 
aldus Muns.

Voor studenten die te veel huur betalen is 
momenteel wel de mogelijkheid om zich te 
melden bij de Huurcommissie.  
Velen durven dit echter niet.  
Volgens Bas van Weegberg, voorzitter van 
FNV Young & United, komt dat door de 
aard van de huurcontracten:  
„Steeds meer huurcontracten zijn tijdelijk, 
waardoor huurbazen er gemakkelijk voor 
kunnen kiezen om het contract niet te 
verlengen. Studenten belanden daardoor 
in een onzekere positie wanneer zij naar 
de huurcommissie stappen. De kans dat 
zij binnen een half jaar uit hun huis worden 
gezet is vrij groot.’’

Naast de actie wordt maandag ook een 
petitie verspreid door deGoedeZaak 
en de LSVb waarin ondertekenaars de 
oproep voor een huisjesmelkersboete 
kunnen ondersteunen. De actievoerders 
hopen hiermee aandacht te verkrijgen van 
genoemde minister Kajsa Ollongren.  
Lyle Muns: „Het is tijd dat de minister 
studenten in het vizier krijgt en niet enkel 
woorden, maar ook daden gaat gebruiken 
om de situatie voor hen te verbeteren.’’

Niet hun carrière, maar 
kinderen krijgen en een gezin 
belangrijkste voor studenten en 
starters
Wie dacht dat voor de Generatie Z vooral 
hun carrière belangrijk was, heeft het mis. 
Ze vinden kinderen krijgen en een gezin 
stichten het allerbelangrijkst, blijkt uit een 
onderzoek van Qompas dat vandaag is 
gepubliceerd.

Uit het onderzoek, waar de verwachtingen 
en ervaringen van 2400 studenten 
en starters met de arbeidsmarkt zijn 
onderzocht, blijkt dat carrière maken, een 
groot huis en een dikke bankrekening bij 
lange na niet de prioriteit heeft. Een gezin 
stichten en kinderen krijgen wel.

Directeur Boris Eustatia van Qompas 
vindt de uitkomst opvallend: “Uit eerder 
onderzoek waar de stelling ‘zoals ik er nu 
over denk, is later een fijn gezin minstens 
zo belangrijk als een goede carrière’ werd 
voorgelegd, was er namelijk sprake van 
een ononderbroken licht dalende trend, 
waarbij carrière het stapje voor stapje won 
van ‘gezin’.”

Het verbaast hem daarom nu wel dat 
‘familie en kinderen’ en ‘een positieve 
impact hebben op de maatschappij’ er bij 
studenten en starters dit jaar zo duidelijk 
bovenuit steken.

De 23-jarige Tanya kan zich helemaal 
vinden in de uitkomsten van het 
onderzoek. Ze beviel 2 jaar geleden van 
haar zoontje Elijah, vlak nadat ze de havo 
had afgerond. “In principe was ik er altijd 
al een voorstander van om jong moeder 
te worden. Het leek me gewoon leuk 
om dingen te doen met m’n kinderen als 
zij volwassen zijn, zonder dat ik al ben 
afgetakeld”, lacht ze.

Ze hecht momenteel veel meer waarde 
aan haar gezin dan aan carrière maken. 
“Door heel veel uren te steken in een 
goed betaalde baan, kan je je kind later 
misschien wel financiële zekerheid bieden, 
maar dat vind ik niet het belangrijkst.  
Ik vind het veel belangrijker dat mijn kind 
emotioneel stabiel is. De basis waar hij de 
rest van zijn leven op kan voortbouwen. 
Dat is wat ik met het samenzijn probeer te 
bereiken.”

Volgens Eustatia kan het meerdere 
redenen hebben dat de Generatie Z 
andere prioriteiten heeft. “Brexit, America 
first, klimaatproblematiek, coronacrisis:  
het wijst allemaal in de richting van minder 
globalisering en wellicht om het geluk 
dichter bij huis te zoeken.”

“De coronacrisis zal ongetwijfeld ook 
hebben bijgedragen aan een herwaardering 
van sociale contacten. Als een flitsende 
carrière minder vanzelfsprekend is, dan zal 
de aantrekkelijkheid van een gezin stichten 
terrein winnen. Dat kan een aspect zijn van 
de Generatie Z, maar mogelijk is er ook 
een nieuwe generatie op komst.”

Tanya streeft de laatste jaren zeker naar 
het geluk dichtbij huis zoeken.  
Volgens haar vormt dat de basis voor 
hoe je in het leven staat. “Als je thuis niet 
gelukkig bent, waar dan wel?”  

Ze heeft er bewust voor gekozen om 
zich in de eerste jaren niet volledig in het 
werkleven te storten, omdat ze bij haar 
zoon wil zijn. “Hierdoor ben ik gaan inzien 
hoe belangrijk het is om samen tijd door te 
brengen.  
Dit contact draagt echt bij aan onze band. 
Ik zou deze waardevolle momenten niet 
willen missen.”

“Naar mijn mening is het echt veel 
belangrijker om tijd met je kind te 
spenderen, in plaats van een extra paar 
duizend euro te verdienen die je dan weer 
aan materiële dingen uitgeeft. 
Want uiteindelijk is er toch niks mooiers in 
het leven dan tijd doorbrengen met degene 
van wie je het allermeeste houdt?  
Je bloedeigen kind. Dat is uiteindelijk wat 
er echt toe doet”. ¶



Meer informatie op www.arnhem.nl/afval

Heb jij al een afvalpas? Of heeft 
jouw studentenhuis er een?

Ik ben mijn afvalpas kwijt 

Ben je je afvalpas kwijt? Bel dan naar SUEZ. Je afvalpas wordt dan 

geblokkeerd, zodat niemand anders de pas kan gebruiken. Een nieuwe 

afvalpas kost € 10,50. Heb je vragen? Bel dan gratis naar 

SUEZ: 0800 - 366 69 99. Zie voor meer info: www.arnhem.nl/afvalpas.

Ik woon op kamers

Als je op kamers woont, zal de kamerverhuurder zorgen voor een 

afvalpas en aan jou de kosten in rekening brengen als servicekosten. 

Niet jij, maar de kamerverhuurder krijgt namelijk de aanslag voor de 

afvalstoffenheffing van de gemeente.

Ik woon zelfstandig

Woon je in een zelfstandige woning, dan krijg je de afvalstoffenheffing 

van de gemeente Arnhem opgelegd via de jaarlijkse aanslag WOZ. Als je 

net verhuisd bent en in de woning is geen afvalpas meer aanwezig, dan 

krijg je eenmalig een gratis afvalpas. Neem hiervoor contact op met de 

klantenservice van SUEZ: 0800 - 366 69 99.

De gemeente hecht eraan dat haar inwoners afval zoveel mogelijk scheiden. Bovendien kan dat ook 
voor jou voordeliger uitpakken! Om afval goed te scheiden heb je een afvalpas nodig. 
Daarmee open je de ondergrondse afvalcontainer: de pas registreert zo hoe vaak je restafval 
weggooit. Soms is het ook mogelijk een GFT- of een PBD-container met  je afvalpas te openen, dit is 
gratis. Ook heb je 'm nodig om afval aan te bieden bij het afvalbrengstation. 

Volg ons op

Restafval

Papier

TIPS

PBD

Glas

GFT

30
liter

Free 
information 

guide also 

available in 

English!
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  STUDEREN  
  MET AUTISME

Tien jaar geleden opende het eerste 
Stumass studentenhuis in Nijmegen. 
Inmiddels begeleidt Stumass ruim 
600 studenten met autisme in alle 
studentensteden van Nederland. 
Samen met IVA en Capito Wonen 
is Stumass onderdeel van Stichting 
JADOS: een stichting die studenten 
en werkenden/werkzoekenden met 
autisme begeleidt en streeft naar 
een samenleving waarin mensen 
met autisme als vanzelfsprekend 
participeren.  

Brak naar college, werken, sporten en 
tussendoor nog studeren – voor veel 
studenten is dit aan de orde van de dag. 
Het studentenleven is dynamisch, maar 
soms ook overweldigend. 
Dit laatste geldt misschien nog in 
sterkere mate voor studenten met 
autisme. De organisatie Stumass richt 
zich op deze groep studenten. 
Zij biedt specialistische begeleiding 
op het gebied van wonen, studeren 
en leven. Hoe is het eigenlijk om te 
studeren met autisme? 

Taboe
Mirjam vertelt: ‘’Ik worstel nog steeds met 
mijn PDD-NOS-diagnose. Bijna niemand 
weet het. Zelfs mijn eigen vriend niet.  
Er rust toch vaak nog een taboe op 
autisme.’’ Ze zucht even en vervolgt: 
‘’Studeren was niet altijd makkelijk voor 
me. Ik raakte soms compleet overprikkeld, 
overzag het allemaal niet meer. 
Dit resulteerde in twee oplossingen: de 
kroeg in of mijn bed in. Op een gegeven 
moment lag ik twee maanden in bed. 
Toen wist ik: ik heb hulp nodig.’’

Ook Tim, een derdejaars psychologie-
student, zonderde zich een poos af in zijn 
studentenkamer. “Ik heb enorm veel moeite 
met het opstarten van mijn dag.  

Ik heb tijden gehad dat ik hele dagen 
achter mijn laptop zat en games speelde. 
Ik kon mezelf niet naar de universiteit 
slepen. Ik had een enorme behoefte aan 
sociale activatie, maar wist niet hoe ik dat 
kon bewerkstelligen. Via de huisarts kwam 
ik bij een psychiater terecht. Hij kende 
Stumass en zo is het balletje gaan rollen.’’

Stumass huizen
Stumass begon tien jaar geleden met 
één vestiging in Nijmegen en is inmiddels 
gevestigd in bijna alle studentensteden van 
Nederland. Sommige studenten ontvangen 
ambulante begeleiding, anderen wonen in 
‘Stumass-studentenhuizen’. Tim woont in 
zo’n studentenhuis. Hij vertelt: “Ik vind het 
fijn hier. Er is veiligheid en structuur. 
En bovenal: er zijn andere studenten.  
Dit haalt me uit mijn isolement. Er is altijd 
begeleiding aanwezig voor praktische 
vragen. Ook geven zij emotionele steun en 
denken ze met me mee.’’ De dertigjarige 
Johan, net op het randje van afstuderen, 
herkent zich hierin. Wel is hij kritischer:  
‘’Er werd ook een stuk van het 
studentenleven afgesneden. Er waren niet 
echt wilde feestjes en er mag geen drugs 
worden gebruikt. En dat hoort er toch wel 
een beetje bij.’’ Grijnzend vervolgt hij: 
“Al ging ik wel echt mijn eigen weg.’’

Ambulante begeleiding
Mirjam ontvangt ambulante begeleiding: 
ze woont zelfstandig op kamers en 
iedere week komt er een begeleider bij 
haar langs. Erg happig was ze in eerste 
instantie niet. “Ik wilde eigenlijk geen hulp, 
omdat ik er geen zeurende ouders bij 
wilde. Maar eigenlijk is dat helemaal niet 
zo. Mijn ambulant begeleider komt iedere 
week langs. Ze stelt me kritische vragen 
en oordeelt niet. Ze helpt me bijvoorbeeld 
met mijn planning, met het houden van 
overzicht. Ze is echt een stok achter de 
deur: ik vlucht niet meer zo snel.’’ 
Ook brengt Stumass Mirjam veel op sociaal 
gebied. Ze vertelt: “Stumass is een soort 
veilige bubbel. Er is onderlinge herkenning 
en bovenal: geen onderlaag. What you see 
is what you get. Ik houd ervan.’’

De studenten hoeven alle drie niet lang na 
te denken over de vraag of ze Stumass 
aan zouden raden. “Echt hoor’’, besluit 
Mirjam. “Stumass biedt me meer dan 

ik ooit had durven hopen. Ik krijg tools 
aangereikt waar ik mijn leven lang iets aan 
heb.’’

Wil je meer weten over Stumass? Kijk dan 
op de website: www.stumass.nl

2e hands fi etsen
betaalbare reparaties
Nieuwe Recycle bikes
Verhip mijn fi ets!

2e hands fi etsen

Cambi� � etswerkplaat�

verhipmijnfi ets.nl
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Geef jezelf een boost 
met vrijwilligerswerk!

Wil je weten hoe?

• Volg ons op Facebook of Twitter

• Kom langs bij ons 
Bemiddelingscentrum aan het 
Stationsplein 26 (1ste etage)

• Kijk op www.vwc-nijmegen.nl

• Schrijf je bijvoorbeeld in bij de 
Talentenbank

Wil jij naast je studiegenoten ook 
andere mensen leren kennen? Wil je een 
leuke (werk)ervaring opdoen? Dan is 
vrijwilligerswerk een goed idee! Je leert 
de stad en andere mensen  kennen, en 
je draagt ook nog eens jouw steentje bij 
aan de samenleving. Net als ruim 60.000 
andere vrijwilligers in Nijmegen.

Vrijwilligers zijn onmisbaar Misschien heb 
je al eerder vrijwilligerswerk gedaan, op 
jouw middelbare school, op de sportclub 
of bij een vereniging. Dan weet je uit eigen 
ervaring al hoe belangrijk vrijwilligers zijn. 
Geen sportclub of vereniging draait zonder 
hen. Evenementen en festivals trouwens 
ook niet. Denk eens aan de Nijmeegse 

Vierdaagse, deze zou zonder vrijwilligers 
niet eens bestaan!

Voor elk wat wils
Wil je dingen regelen, iemand mee op pad 
nemen, helpen bij sportieve evenementen, 
of ben je een handige Harry? Je kunt 
op heel veel manieren vrijwilligerswerk 
doen! En: helpen kan al vanaf één keer. 
Vrijwilligerswerk kun je eenmalig doen, 
voor een langere tijd of flexibel zoals het 
jou uitkomt.

Vacaturebank en Talentenbank 
De Vrijwilligerscentrale Nijmegen heeft al 
vele tienduizenden vrijwilligers begeleid 
naar honderden stichtingen, verenigingen 

en instellingen. In onze digitale Vacature-
bank vind je interessante klussen voor 
korte en lange tijd. Heb je daar niet meteen 
kunnen vinden wat je aanspreekt?  
Via de Talentenbank kun je jouw diensten 
aanbieden aan maatschappelijke organisa-
ties. Zo wordt een perfecte match gemaakt! 
Heb je een interessante functie gevonden, 
dan kun je rechtstreeks contact opnemen 
met die organisatie. Uiteraard ben je 
ook van harte welkom in ons Bemid-
delingscentrum aan het Stationsplein 26 in 
Nijmegen. Wij helpen je daar graag verder.

Verbreed je horizon, word vrijwilliger
 � Breid je netwerk uit
 � Ontmoet nieuwe mensen

 � Benut je talenten
 � Beteken iets voor anderen
 � Leer nieuwe vaardigheden
 � Poets je cv op

  GEEF JEZELF EEN BOOST MET 
  VRIJWILLIGERSWERK!

De juiste studie gevonden. Nu nog de 
perfecte kamer. Met 6.500 kamers 
beschikt SSH& over het grootste 
aanbod in Nijmegen & Arnhem. 

Vind je kamer op www.sshn.nl

Volg ons nu ook op

SSHN1734 Adv Woonkrant 130x197 - Bellen.indd   1 14-04-17   14:39

maandag t/m donderdag  
10.00 - 16.00 uur 

Loop eens binnen of maak  
een afspraak!
Stationsplein 26, 6512 AB Nijmegen
(024) 820 00 20
algemeen@vwc-nijmegen.nl

OPENINGSTIJDEN: 
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Oliebollen die de bloedsuikers door het plafond jagen, partysnacks die 

maagzuur en oprispingen veroorzaken. En de dag erna een kater van 

de verkeerde wijn. Oud en nieuw is voor je lichaam geen pretje.  

Met deze tips red je het.

  OLIEBOLLEN

Tip 1 Soep vooraf
Eet voordat je naar een borrel gaat liefst 
een stevige, vullende soep. Erwtensoep 
bijvoorbeeld. Wat eiwitrijke hapjes zoals 
garnalen of zalm zijn ook een goede keuze.  
Dan hakt het eerste glaasje alcohol er minder in 
en is het makkelijker jezelf te beheersen.
Het wonderlijke van oliebollen is dat ze als een 
steen op de maag liggen, maar dat je er op 
een gezellige oudejaarsavond makkelijk een 
stuk of tien wegwerkt. Zeker nadat je eerst een 
fles champagne hebt genuttigd. Nog gekker: 
het kan zomaar zijn dat je op nieuwjaarsdag 
wakker wordt met een enorme trek in… nog 
meer oliebollen. Hoe kan het dat je die enorme 
vetbommen kunt blijven eten? Dat heeft te 
maken met het heftige effect dat oliebollen en 
alcohol hebben op de bloedsuikerspiegel.  
Dat eerste glaasje alcohol om in de stemming 
te komen – vooral genuttigd op een lege maag 
– zorgt ervoor dat de hoeveelheid glucose in het 
bloed razendsnel wordt opgejaagd.

Zelfbeheersing
De eerste 15 minuten heb je nog wel de 
zelfbeheersing om niet te gaan graaien in die 
schaal met besneeuwde bollen. Maar dan heeft 
de alvleesklier de tijd gehad om het opgejaagde 
bloedsuiker weer naar beneden bij te stellen. 
En dan kun je ineens een enorme trek krijgen.
Bovendien zorgt dat tikje alcohol ervoor dat je 
het niet gênant vindt om de eerste bol van de 
schaal te plukken. Hoppa, die zit er alvast in. 
Vanaf dat moment kan er een berglandschap 
ontstaan van suikerpieken en -dalen waardoor 
je blijft eten (en drinken). Een die de andere 
morgen gewoon opnieuw begint. De overtollige 
energie die je binnenkrijgt wordt opgeslagen 
als vet, terwijl jij je uitgeput voelt. Probeer deze 
graaihonger te voorkomen.

Tip 2 Appelflappen!
Kies voor appelflappen in plaats van oliebollen. 
Of bereid oliebollen volgens de tips in het 
kader ‘de veilige oliebol’. De eerste oliebol 
bezorgt je een gevoel van ongekend genot. 
Dat is het werk van dopamine, de stof die er in 
het brein voor zorgt dat je achter aangename 
ervaringen aanholt. Dopamine speelt een rol 
bij het ontstaan van verslavingen. En zoals 
steeds duidelijker wordt: ook bij de verslaving 

aan voedsel.We weten verder dat een lekkernij 
waarvan de calorieën voor de helft afkomstig 
zijn van vet en de andere helft van koolhydraten, 
het grootste genot oplevert en de trigger is om 
eindeloos te blijven eten. Welke lekkernijen 
dat zijn? Donuts bijvoorbeeld. Of chocolade. 
Of chips. Of oliebollen. Dus terwijl in je maag-
darmstelsel een file van onverteerde oliebollen 
ontstaat, zegt je genotzuchtige brein: doe mij er 
nog maar een!

Tip 3 Water!
Drink tijdens het feesten regelmatig een 
glas water. Dat helpt om overeten en dus 
maagklachten te voorkomen.

Brandend maagzuur
Inmiddels ben je acht oliebollen en drie glazen 
goedkope sekt verder. De maag is vol en de 
inhoud puilt een beetje over de rand, langs de 
maagmond de slokdarm in. Dat voelt niet prettig. 
Zuurbranden, oprispingen, stekende pijn in de 
maag: het kunnen allemaal tekenen zijn van 
een maag die (regelmatig) veel te vol wordt 
geladen. Het appelzuur en het koolzuur van de 
sekt of champagne maken het er niet veel beter 
op. Gek genoeg ervaren sommige mensen het 
gevoel van zuurbranden als ‘honger’, waardoor 
ze nog meer gaan eten dan prettig voelt. 
Maagzuurremmers kunnen de klachten tijdelijk 
verlichten, maar je kunt beter zorgen dat het niet 
zover komt.

Tip 4 AD Oliebollentest!
Haal je oliebollen bij de kraam (zie de AD 
Oliebollentest!) en koop er precies genoeg voor 
oudejaarsavond. Als je zelf gaat bakken, worden 
het er al snel veel te veel.

Pond buikvet
De gemiddelde oliebol bevat zo’n 200 tot 260 
calorieën. Eet er twintig en je wordt de dag erna 
wakker met ruim een pond extra buikvet. Extra 
pondjes zijn niet de enige nadelige gevolgen 
van de oliebol.
De oudejaarslekkernij wordt gefrituurd in 
onverzadigde plantaardige olie. Tijdens het 
bakproces ontstaan Advanced Glycation End 
Products (AGEs). Dat zijn stofjes die bijdragen 
aan de veroudering van het lichaam en de kans 
op hart- en vaatziektes, diabetes en nierfalen. ¶
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  COACHING VOOR DE STUDENT MET  
  TERUGKOMENDE UITDAGINGEN

De laatste jaren is steeds vaker te horen 
dat meer en meer studenten te kampen 
hebben met psychische problemen.  
Met name het leenstelsel en de 
strengere voortgangseisen (BSA) 
zouden hier debet aan zijn. Niels Bakker 
zag dit in 2013 al aankomen en begon 
als afgestudeerd psycholoog zijn eigen 
coachingspraktijk voor studenten.  
Nu zeven jaar later is Wakker bij Bakker 
actief in acht studentensteden.  
Eigenlijk kun je spreken van een 
landelijke dekking, want ook 
online coaching behoort nu tot de 
dienstverlening. Wij spraken Niels 
over zijn praktijk en de huidige 
ontwikkelingen in coronatijd.

Hoe ben je op het idee gekomen om 
een coachingspraktijk specifiek voor 
studenten te beginnen?
Niels: “In mijn eigen studententijd heb ik de 
nodige uitdagingen ervaren, maar was er 
weinig steun op psychisch gebied.  
In 2013 was ik inmiddels vier jaar 
werkzaam in onder andere de GGZ en 
daar zag ik studenten niet goed terecht 
komen met lichtere problematiek, zoals 
faalangst of stress. Ik had daarnaast 
nog vrienden die studeerden en zag met 
eigen ogen dat steeds meer studenten 
moeite hadden om psychisch overeind 

te blijven. Er is in de loop van tijd een 
hogere studiedruk ontstaan, doordat er 
steeds meer focus is komen te liggen 
op resultaten, waarbij het persoonlijke 
aspect naar de achtergrond is verdwenen. 
Er werd al met al te weinig psychische 
ondersteuning aangeboden. Zodoende 
ben ik destijd met Wakker bij Bakker 
begonnen.”

Wat vonden de onderwijsinstellingen 
van jouw initiatief?
“In het begin stonden ze niet direct te 
springen. Ze zagen het ook een beetje als 
een dienstverlening die zij zelf wel konden 
aanbieden door middel van de bestaande 
student-psychologen. Maar al snel hadden 
ze in de gaten dat onze dienstverlening 
veel verder gaat en inmiddels zijn 
meerdere hogescholen en universiteiten 
wel overtuigd van onze meerwaarde” aldus 
Niels.

Na zeven jaar hebben jullie al een 
landelijke dekking. Je kunt dus wel 
spreken van een succes.
Niels: “Ja, we hebben vestigingen in 
Amsterdam, Delft, Eindhoven, Groningen, 
Leiden, Nijmegen, Rotterdam en Utrecht. 
Tevens bieden we ook steeds meer online 
coaching aan. We zien dat er in de huidige 
coronatijd ook steeds meer vraag is naar 

onze dienstverlening. Studenten kunnen 
minder rekenen op sociale steun en 
krijgen vaker te maken met onzekerheid 
en eenzaamheid. Daarnaast blijft de 
studiedruk gewoon doorlopen en is het 
voor veel studenten ook nog noodzakelijk 
om een bijbaan te hebben. Uiteindelijk 
stroomt de emmer dan een keer over. 
De juiste balans tussen een actief 
studentenleven en tegelijkertijd serieus 
studeren, is soms ver te zoeken.”

Kan je iets meer vertellen over hetgeen 
jullie inhoudelijk zoal doen?
Niels: “In de basis zijn het vaak een-op-
eengesprekken waarbij veel verschillende 
aspecten naar voren kunnen komen. 
Je kunt dan denken aan onderwerpen 
zoals eenzaamheid, stress, faalangst 
of motivatie, maar ook planning, 
slaapproblemen en uitstelgedrag 
komen aan de orde. Daarnaast geven 
we ook regelmatig workshops bij 
studentenverenigingen. Verder bieden we 
ook begeleiding aan bij studiekeuze en 
loopbaanoriëntatie.”

Welke verwachtingen heb je over de 
nabije toekomst?
“Ik verwacht dat we het alleen nog maar 
drukker gaan krijgen. Enerzijds door de 
eerder genoemde aspecten, maar ook 

door een merkbare positieve tendens rond 
taboedoorbreking van psychische klachten, 
waardoor studenten eerder open zullen 
staan voor ondersteuning door middel van 
coaching” aldus Niels. “Ik zou dan ook 
iedere student die in de knel komt willen 
adviseren hier niet onnodig lang mee te 
blijven zitten. Zoals bij alle problemen 
geldt ook hier dat het groeit als het geen 
bewuste aandacht krijgt. Je hoeft dit niet 
alleen te doen.”

Meer info
Wakker bij Bakker Student Coaching 
Nederland
Tel. 085-0653467
meldjeaan@wakkerbijbakker.nl
www.wakkerbijbakker.nl

  IN TWEE JAAR VAN STUDENTENROEIER  
  TOT PARALYMPISCH TEAM

Veel jongeren beginnen met roeien 
in hun studententijd, zo ook Amber 
Meulenbeld (masterstudent aan het 
Erasmus MC en Universiteit Utrecht) en 
Geert Provoost (student Rechten aan 
Tilburg University). Beide hebben vorig 
jaar contact gezocht met de coach van 
het pararoeien en mochten afgelopen 
oktober mee doen met de PR3 Mixed 
4+ aan het EK Roeien in Poznan. Een 
hele mond vol, maar wat houdt de PR3 
Mixed 4+ eigenlijk in? Gaat roeien met 
een beperking samen? En wat waren hun 
tofste momenten tot nu toe? We vragen 
het Amber en Geert.

Kunnen jullie wat meer vertellen over de 
categorie waar jullie in roeien?
Amber: Bij het para-roeien zijn er  
3 categorieën waar in je kan roeien, dit 
is afhankelijk van de soort beperking je 
hebt. In de PR3 categorie kan een roeier 
zowel zijn benen, rug als armen voldoende 
inschakelen tijdens de roeibeweging. In mijn 
geval is dat ook zo, want ik heb alleen een 
visuele beperking.
Geert: het gedeelte mixed 4+ staat voor het 
feit dat wij met vier mensen in boot zitten, 
twee mannen twee vrouwen en het plusje 
staat voor een stuurvrouw.

Gaat het roeien met een beperking wel 
samen?
Geert: Zeker! Ik maak de gehele roei-
beweging op een net wat andere manier 

dan iemand zonder een beperking, en ik 
ga waarschijnlijk minder hard omdat ik mijn 
benen niet optimaal kan benutten, maar 
roeien gaat zeker! Doordat wij in de boot 
ook allemaal een andere beperking hebben 
kunnen wel elkaar aanvullen.
Amber: Zoals ik zei heb ik een visuele 
beperking, wat eigenlijk in het roeien 
een groot voordeel is: bij roeien is het 
erg belangrijk dat je goed voelt hoe de 
boot beweegt en dat je die beweging niet 
verstoort maar juist versterkt. Doordat ik 
mij niet focus op wat ik zie kan ik mij juist 
heel erg focussen op het voelen van de 
bewegingen van de boot. Daarbij is het 
belangrijk dat we in de boot gelijk roeien, 
ik probeer deze gelijkheid te vinden door te 
luisteren en te voelen. 

Jullie roeien eigenlijk nog niet zolang, 
maar zijn nu al onderdeel van het Aegon 
Nationaal RoeiTeam. Wat is jullie tofste 
moment tot nu toe?
Amber: Samen met Geert heb ik in februari 
meegedaan aan het WK indoor roeien in 
Parijs. Ik won tijdens dit WK brons, mijn 
eerste Internationale medaille, echt super 
tof! Daarna ben ik blijven trainen in de PR3 
Mixed 4 en deelnemen aan het EK Poznan. 
Dit was mijn eerste Internationale race in 
een boot wat ook echt wel anders is dan op 
een ergometer, wat maakt dat dat voor nu 
wel echt mijn mooiste moment is tot nu toe.

Geert: Het tofste moment tot nu toe was 
zonder twijfel  mijn eerste race(s) in de 
PR3 mix4+ tijdens het EK. Dit was voor 
mij de eerste keer dat ik een race op water 
gevaren heb waarin het voelde alsof ik 
gelijke kans had met de andere boten.  
Om in zo’n setting met je ploeg keihard 
te werken en alles te geven is ontzettend 
gaaf. We hebben misschien niet een mooie 
finishpositie weten te bemachtigen maar de 
rek is er ook nog lang niet uit!

Tot slot, de studenten die dit nu lezen 
waarom zouden zij het roeien ook 
moeten gaan proberen?
Geert:  Roeien is bij uitstek een sport waarin 
je jezelf fysiek en mentaal kan ontwikkelen. 
Je leert samenwerken, het is super gaaf om 
gelijkgestemden te ontmoeten en elkaar te 
motiveren in het beter leren roeien. Door de 
fysieke ontwikkeling merk ik dat ik sterker 
ben waardoor ik ook over mijn beperking 
beter de baas kan zijn. 

Amber: Het roeien geeft mij naast mijn 
studie heel erg veel voldoening. Het 
onderdeel zijn van een team en het 
nationale team als geheel, geeft een gevoel 
van samenhorigheid die je niet vaak ergens 
anders vindt. Daarnaast is het bij roeien 
echt zo dat wat je er zelf fysiek in stopt, dus 
hard trainen, ook uit komt. Het is hierdoor 
goed mogelijk om snel de top te bereiken.
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Alle studenten vanaf 18 jaar zijn 
verplicht om een zorgverzekering 
af te sluiten. Ook studenten uit het 
buitenland die in Nederland willen 
werken, moeten een Nederlandse 
zorgverzekering afsluiten. 

Als student word je baas over je eigen 
geldzaken, waaronder je zorgverzekering: 
je gaat premie betalen aan je 
zorgverzekeraar en je krijgt te maken 
met het eigen risico voor medische 
zorg. Ongetwijfeld wil je proberen om je 
zorguitgaven zo laag mogelijk te houden. 
Studeren is immers al duur genoeg en 
iedere euro die je kunt besparen is mooi 
meegenomen.
Zorgverzekeraars bieden daarom speciale 
zorgverzekeringen aan met (collectieve) 
kortingen en andere voordelen voor 
studenten.

Waarom een studenten 
zorgverzekering?
Een zorgverzekering voor studenten 
is doorgaans voordeliger, omdat 
zorgverzekeraars de basis- en aanvullende 
verzekeringen uitkleden met onnodige 
dekkingen en keuzes waar je als student 
meestal geen gebruik van maakt.  
De meeste studenten zijn immers jong 
en gezond. Verder regelen studenten het 
liefst al hun zorgzaken online in plaats 
van via de post. Ook dat is voor een 
zorgverzekeraar goedkoper waardoor de 
polis extra scherp geprijsd kan worden.
Staar je echter niet blind op een zo 
goedkoop mogelijke zorgverzekering en let 
bij het afsluiten van een een polis op alle 
(beperkende) voorwaarden. Deze staan 
beschreven in de polisvoorwaarden van de 
zorgverzekeraar.

Andere voordelen
Een studenten zorgverzekering biedt 
vaak ook nog andere voordelen, namelijk 
speciale dekkingen die interessant zijn 
voor jongeren, bijvoorbeeld anticonceptie, 
fysiotherapie, condooms en medische zorg 
in het buitenland.

Buitenland
Als student is de kans groot dat je voor een 
stage of studie tijdelijk naar het buitenland 
gaat. Het is dan handig om je polis even 
te controleren op dekking van zorgkosten 
voor spoedeisende zorg in het buitenland. 
De basisverzekering vergoedt weliswaar 
de noodzakelijke zorg in het buitenland, 
maar alleen tot aan het in Nederland 
geldende tarief. Is de behandeling in het 
buitenland duurder, bijvoorbeeld omdat 
de behandeling plaatsvindt in een privé-
kliniek? Dan vergoedt de zorgverzekeraar 
alleen de zorgkosten tot aan het in 
Nederland geldende tarief voor die 
behandeling Alle kosten erboven zijn voor 
eigen rekening.

Extra buitenlanddekking
Wil je een extra dekking voor 
spoedeisende zorg, zodat de zorg ook 
volledig wordt vergoed als de behandeling 
in het buitenland duurder is?  
Dan kun je ervoor kiezen om een 
aanvullende verzekering af te sluiten 
met Europa- of Werelddekking voor 
spoedeisende geneeskundige zorg.  
Een andere optie is een reisverzekering 
met een vergelijkbare dekking.

Werken in het buitenland
Als je voor langere tijd naar het buitenland 
gaat, bijvoorbeeld meer dan een jaar, of in 
het buitenland gaat werken, heeft dit vrijwel 
zeker gevolgen voor je zorgverzekering 

in Nederland. Neem contact op met de 
zorgverzekeringslijn (0800 64 64 644) voor 
advies in dit soort situaties.

Heb ik recht op zorgtoeslag 
als student?
Je probeert natuurlijk een zo laag 
mogelijke zorgpremie te krijgen bij je 
zorgverzekering, maar in Nederland 
heb je als student ook nog recht op een 
financiële compensatie. Dit noemt men 
de zorgtoeslag. Deze toeslag komt je 
tegemoet voor de kosten die je moet 
maken in verband met je zorgverzekering, 
zoals premie en eigen risico.

De hoogte van de zorgtoeslag is 
afhankelijk van verschillende dingen, maar 
dekt meestal meer dan 75 procent van de 
betalen zorgpremie, afhankelijk van de 
gekozen dekking.

	� Je moet in ieder geval minimaal 
18 jaar zijn om recht te hebben op 
zorgtoeslag

	� Je moet verzekerd zijn bij een 
Nederlandse zorgverzekeraar

	� Je mag jaarlijks niet meer verdienen 
dan 30.000 euro (geldt in 2021 voor 
alleenstaanden)

Als je van de zorgpremie de ontvangen 
zorgtoeslag aftrekt kom je erachter dat 
je als student maar enkele tientjes per 
maand betaald aan zorg. In 2020 is de 
zorgtoeslag voor de laagste inkomens 
omhoog gegaan.

Eigen risico vrijwillig 
verhogen?
Het wettelijk verplichte eigen risico is in 
2021 vastgesteld op 385 euro.  

MEER INFO

SSH Utrecht
Tel.: 088-7304200
www.sshxl.nl

  IN DECEMBER KUNNEN WE  
  WEER OVERSTAPPEN

Het is echter mogelijk om het eigen risico 
vrijwillig te verhogen met maximaal 500 
euro naar een totaal van 885 euro.  
Dit heeft als voordeel dat je een korting op 
de premie krijgt die kan oplopen tot zo’n 25 
euro per maand. Dit is vooral aantrekkelijk 
voor jonge, gezonde mensen (zoals de 
meeste studenten), omdat die vaak geen of 
beperkt zorg nodig hebben.

Het nadeel van het vrijwillig verhogen van 
het eigen risico is dat je een groter risico 
loopt op hogere zorgkosten.  
Als je een dure behandeling ondergaat 
in het ziekenhuis of te maken krijgt met 
ziekenhuisvervoer per ambulance zit al 
snel aan een rekening van meer dan 800 
euro. In theorie zou je dus 885 euro op je 
rekening moeten hebben staan, voor het 
geval dat er toch iets ernstigs gebeurt.  
Of je moet een goede geldschieter hebben 
natuurlijk.

Kan ik nog meer korting 
krijgen?
Er zijn nog meer voordelen voor studenten, 
want je kunt je als student ook collectief 
verzekeren bij veel zorgverzekeraars in 
Nederland. Dit houdt in principe in dat zij 
je korting geven, wanneer je met een grote 
groep mensen ergens bij verzekert.
Zo bieden veel hogescholen en 
universiteiten, maar ook studieverenigingen 
korting op de studenten zorgverzekering 
met collectiviteitskorting. Ook kun je zelfs 
al een premieverlaging realiseren wanneer 
je jezelf aanmeldt voor de Facebook-
pagina van een specifieke zorgverzekeraar. 
Ideaal, want iedere student heeft wel een 
Facebook-account tegenwoordig.
De korting op de zorgverzekering kan bij 
studenten in sommige gevallen oplopen tot 
tien procent. ¶
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  ALCOHOL

Onderstaand schema geeft aan wat alcohol met je doet. Het maakt niet 

uit of je bier, wijn of iets sterkers drinkt. Doordat de glazen die je voor 

de dranken gebruikt verschillen, krijg je in verhouding net zoveel alcohol 

binnen. Natuurlijk is bij iedereen het effect van alcohol anders en ligt het 

ook aan de omstandigheden van het moment. Hoeveel je gegeten hebt 

bijvoorbeeld, of hoeveel slaap je hebt gehad.

1 – 3 glazen:  
vrolijk – ontspannen
Bij een alcoholpromillage van 
0 tot 0.5 heb je één tot drie 
glazen alcohol in een uur 
gedronken. Tijdens een feestje 
of mooie zomeravond gebeurt dit 
natuurlijk al snel. Je polsslag en 
ademhaling versnellen hierdoor 
enigszins. Je krijgt bovendien een 
warm gevoel omdat je bovenste 
bloedvaten zich verwijden.  
Je pijngrens vervaagt en daarmee 
ook je reuk- en smaakvermogen. 
Als je nu naar de wc gaat, blijf je 
gaan! Ook je eetlust neemt toe 
en je krijgt behoefte aan vette 
snacks.

3 – 7 glazen: 
aangeschoten – 
glaasje teveel
Wanneer je alcoholpromillage 
stijgt tot 1.5, dan heb je minimaal 
drie glazen in een uur gedronken. 
Het is waarschijnlijker dat je al 
tegen de zeven glazen alcohol 
hebt gedronken. Je stemming 
en gedrag veranderen heel 
duidelijk, ook voor je omgeving. 
Je natuurlijke remmingen worden 
minder en jij voelt je ‘on top of the 
world’.  
Het tegenovergestelde gebeurt: je 
wordt verdoofd door de alcohol. 
Je geheugen gaat achteruit en 
je kunt situaties minder goed 
inschatten. Het is nu niet meer 
verantwoordelijk om auto te rijden 
omdat ook je concentratie en je 
gezichtsvermogen achteruit gaan. 
Je krijgt nu last van zogenaamde 
tunnelvisie en ziet dus amper wat 
er om je heen gebeurt.

7 - 15 glazen: zat – 
dronken
Alles wat hier al eerder gemeld is 
als effect van alcohol op je lijf en 
mentale toestand, wordt alleen 
nog maar heftiger merkbaar. 
Waarschijnlijk voel je jezelf nu 
emotioneel labiel.  
Je vertoont overdreven 
emotionele reacties, of dat nu 
een positieve of negatieve emotie 
is, en hebt geen zelfkritiek meer. 
Inmiddels is ook lichamelijk aan 
je te zien dat je behoorlijk hebt 
gedronken: je krijgt een rood 
hoofd en je pupillen worden een 
stuk groter. De kans is aanwezig 
dat je nu langzaam misselijk 
begint te worden.

15 – 20 glazen: 
laveloos
Inmiddels zijn al je zintuigen 
verdoofd en ben je totaal in de 
war. Aanspreekbaar ben je zeker 
niet. Je ziet en hoort nauwelijks 
nog wat er om je heen gebeurt. 
Het alcoholpromillage in je bloed 
is zeker 3 tot 4.

20 – 25 glazen: 
knock-out
Als je zoveel drinkt, bestaat de 
kans dat je in coma raakt.  
Je bloed wordt zo langzaam 
door je lichaam gepompt dat 
je organen te weinig zuurstof 
krijgen. Je ademhaling of je hart 
kunnen het zelfs begeven.  
Als je niet bewusteloos raakt, 
mag je van geluk spreken.  
Feit is wel dat je de volgende dag 
een enorme kater zult hebben!
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Als student heb je een druk studerend en sociaal leven. Waar haal je de energie vandaan? Naast een gezond leefpatroon 

haal je die energie uit voedingsstoffen van gezonde voeding. Iedereen weet wel dat je regelmatig en gevarieerd moet eten 

en veel water moet drinken. Maar hoe pas je dit soort gezondheidsadviezen toe in je studentenleven? 

Lekker in je vel
Zonder de juiste voedingsstoffen en in de 
juiste hoeveelheden, kan je lichaam niet 
goed functioneren en krijg je een lagere 
weerstand, word je ziek of ontwikkel je 
overgewicht of juist ondergewicht. Als je 
gezond en gevarieerd eet, zul je merken 
dat je beter in je vel zit en meer energie 
overhoudt. Het Voedingscentrum heeft 
een aantal richtlijnen opgesteld waar je 
rekening mee kunt houden als je gezond 
wilt eten.

Variatie
Variatie is het sleutelwoord. Als je 
gevarieerd eet, krijg je veel voedingsstoffen 
binnen. Als je gaat variëren met de 
gerechten die je maakt, ga je koken 
vanzelf leuk vinden. Vermijd kant-en-
klare maaltijden uit de supermarkt zo veel 
mogelijk, hoe gemakkelijk het ook is. In 
de meerderheid van deze maaltijden zit te 
veel vet en zout en te weinig koolhydraten 
en vezels. Daarnaast bevatten ze vaak 
veel conserveringsmiddelen, additieven 
en smaakversterkers. Als je dan toch kiest 
voor een kant-en-klare maaltijd, kies dan 
voor een variant met voldoende groenten 
en kijk goed naar het etiket.

Groente en fruit
In groente en fruit zitten veel vitamines, 
mineralen en vezels. Aanbevolen wordt 
om iedere dag 200 gram groente en twee 
stuks fruit te eten. Vooral de hoeveelheid 
groente is voor velen een probleem, 
dus beleg ook eens je boterham met 
komkommer of tomaat. 

Je inname van fruit kun je het best 
beperken tot 2 à 3 stuks per dag, want 
fruit bevat ook suiker (fructose). Eet verder 
zo kleurrijk mogelijk. De verschillende 
kleuren van groente en fruit voorzien in 
verschillende voedingsstoffen. Fruit- en 
groentesapjes zijn minder gezond dan de 
intacte varianten, omdat bij de bereiding 
voedingsstoffen verloren gaan.

Koolhydraten
Koolhydraten zijn een belangrijke bron van 
energie voor het lichaam. Ze zitten vooral 
in graanproducten zoals brood en pasta, 
maar ook in aardappelen. Kies voor de 
volkoren en vezelrijke varianten, die langer 
een verzadigd gevoel geven.

Vetten
Vetten zijn beruchte dikmakers, maar 
je hebt ze ook nodig. Er is een verschil 

  GEZONDE VOEDING    Tips
1. Breng variatie aan in je 

maaltijden.

2. Eet veel groente en fruit.

3. Gebruik ook volkorenproducten 

en aardappelen.

4. Kijk uit met verzadigde vetten.

5. Probeer op gewicht te blijven.

6. Gebruik niet teveel zout.

7. Zorg voor een vochtinname 

van 2 liter per dag.

8. Beperk het eten van 

ongezonde tussendoortjes.

9. Weet wat je eet en kijk ook 

eens op een verpakking.

10. Sla geen hoofdmaaltijd over 

tussen verzadigd en onverzadigd 
vet. Verzadigde vetten worden vooral 
gevonden in dierlijke producten. Hierbij 
moet je denken aan roomboter, kaas en 
melkproducten, vet rundvlees en chocola. 
Verzadigde vetten zorgen er in ons lichaam 
voor dat het cholesterolgehalte in het 
bloed stijgt, dus met deze vetten moet je 
oppassen. Onverzadigde vetten komen 
vooral uit plantaardige producten en 
vormen de ‘goede’ vetten. Deze kunnen er 
juist voor zorgen dat het cholesterolgehalte 
in het bloed daalt, waardoor de kans 
op hart- en vaatziekten verkleind wordt. 
Onverzadigde vetten zitten onder andere in 
olie, sladressing, vis en noten.

Zuinig met zout
Zout onttrekt vocht aan je lichaam, is slecht 
voor je nieren en verhoogt de kans op een 
hoge bloeddruk. Je kunt je eten ook met 
andere kruiden en specerijen op smaak 
brengen. Een beetje zout kan geen kwaad, 
maar het heeft de voorkeur als je kiest 
voor jodiumhoudend zout omdat dit een 
mineraal is dat je lichaam ook nodig heeft. 
Zout zit ook in veel producten als chips, 
kaas en voorverpakte artikelen. Ook als je 
je eten niet zout, krijg je het dus ongemerkt 
in behoorlijke hoeveelheden naar binnen.

Vochtinname
Je lichaam bestaat voor een groot deel 
uit vocht en heeft dit ook nodig om 
afvalstoffen te verwerken. Veel drinken 
is daarom belangrijk. Het zorgt voor een 
goede afvoer en voorkomt uitdroging. Je 
lichaam gebruikt zo’n twee liter vocht per 
dag en het is van belang deze voorraad 
met eenzelfde hoeveelheid aan te 
vullen. Vooral water is goed voor je. Veel 
vruchtensappen en frisdranken bevatten 
veel suiker wat het effect van vocht aan 
je lichaam toevoegen teniet doet. Niet 
alleen dranken die je nuttigt tellen mee 
voor de dagelijkse hoeveelheid vocht die 
je inneemt, ook yoghurt kun je hieraan 
toevoegen. Alcohol onttrekt juist vocht 
aan je lichaam en heeft dus weer een 
averechts effect.
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GESCHIKT VOOR 
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  CORONA-SPECIAL

Sinds maart van dit jaar hebben 
we allemaal te maken met de 
gevolgen van de corona-crisis. 
Wat in deze tijd opvalt, is dat het 
voor de doorsnee burger bijna 
onmogelijk is om een goed beeld 
te krijgen van hetgeen er allemaal 
aan de hand is. Dat komt met 
name door de eenzijdige 
gekleurde berichtgevingen 
in de ‘mainstream media’. 
We willen jullie graag ook 
een ander geluid laten 
horen. Uiteindelijk zijn 
jullie wijs genoeg om jullie 
eigen conclusies te trekken. 
Onderstaande artikelen zijn 
afkomstig uit ‘Gezond Verstand’. 
Wil je nog meer artikelen lezen? 
Ga dan naar 
www.gezondverstand.eu.

Wat de gevestigde media doen 
blokkeert gezond verstand en berooft 
je van kennis. Over de noodzaak van 
aandacht voor datgene dat veelal 
verborgen blijft.

In dit eerste artikel in het eerste 
nummer van dit nieuwe blad, 
waarover ik de redactie mag voeren, 
ga ik een positie innemen tegenover 
u, lezende landgenoot, vergelijkbaar 
met de positie aan het begin van een 
vriendelijk gesprek met vreemden 
over een controversieel onderwerp. 
Waarover kunnen we het eens 
zijn? Ik denk dat hiervoor een basis 
bestaat. We hebben eenzelfde idee 
dat wanneer we geen middelen 
hebben om waan van werkelijkheid 
te onderscheiden we niet goed 
kunnen functioneren. We verwachten 
dat deze bekwaamheid op peil wordt 
gehouden door gerenommeerde 
media. Maar ongeveer sinds de 

laatste eeuwwisseling hebben 
de gevestigde kranten en 
nieuwsvoorziening op de tv een 
gedaanteverwisseling ondergaan, 
en zijn over veel dingen niet langer 
te vertrouwen. Dus dat middel werkt 
niet meer.

Het verschil tussen vandaag en 
de tijd dat ik, vanaf de jaren 
zeventig, een kwart eeuw 
lang verslaggeving mocht 
doen over ontwikkelingen 
in Oost-Azië voor het NRC 

Handelsblad, is dat kranten 
en tv nu vrijwel uitsluitend een 

spreekbuis voor de overheid zijn 
geworden. En zich tegelijkertijd strikt 
houden aan wat officiële verhalen 
zijn geworden binnen het kader van 
activisme en modieuze opvattingen 
over maatschappelijk fatsoen. 
Dat betekent dat ze een 
voorgeschreven werkelijkheid 
opdienen die vaak in hoge mate 
afwijkt van wat te observeren valt. 
De pers werd eens geacht als een 
horzel te functioneren ter controle 
van wat overheden ons willen 
doen geloven. Kinderen wordt op 
school nog altijd bijgebracht dat 
de pers in een vrije samenleving 
de taak heeft om de macht te 
controleren en de overheid derhalve 
met kritische blik te volgen. De 
hedendaagse horzels houden 
zich evenwel bezig met dingen 
zoals overspelige slippertjes 
van gezagsdienaren, hun 
overtreding van regeltjes of 
hun valse onkostendeclaraties. 
Beleid met werkelijk gewicht, 
waarvoor ze verantwoordelijk zijn, 
blijft buiten schot. Dat maken we nu 
mee met de noodmaatregelen die, 
zoals u bij het lezen van dit eerste 
nummer van ons blad zult merken, 
helemaal niet door een noodsituatie 
zijn gerechtvaardigd.
Ik kom nu al jaren mensen tegen die 
verzuchten dat veel van wat ze in de 

reguliere media lezen niet klopt. 
Ze zeggen dan verder dat dingen die 
niet kloppen zich opstapelen. 
En bij doorvragen hoor ik van 
meerdere mensen dat ze het 
gevoel hebben dat dit ongeveer is 
begonnen kort na de aanslagen 
op 11 september 2001. Niet 
toevallig. Want deze verschrikkelijke 
gebeurtenissen zijn verboden terrein 
voor onderzoek. Zij die beseffen dat 
het voorgeschreven verhaal erover 
alleen maar kan kloppen als de 
wetten van de natuur toen een aantal 
uren niet in werking zijn geweest, 
mogen publiekelijk niet verder 
vragen. Het kost journalisten hun 
baan als ze er in de gevestigde 
media over schrijven, en de 
situatie voor docenten op 
universiteiten is niet veel beter.

Neem even een stap terug en 
bedenk wat voor consequenties 
dat verbod al heeft gehad en u 
gaat het rampzalige van deze door 
redacties opgedrongen censuur 
beseffen. Wat 9-11 is gaan heten 
was het excuus van een door de 
Verenigde Staten gelanceerde 
serie van invasies, regime change 
operaties, en een gefantaseerde 
‘oorlog tegen het terrorisme’ die 
al miljoenen mensenlevens heeft 
gekost. De USA Patriot Wet van 

2001, en de National Defense 
Authorization Wet van 
2011 hebben in praktische 
termen de democratische 
burgerrechten herroepen, 
en de grondwet buiten 

werking gesteld. 
Het omvangrijke islamitische 

deel van de wereld kwam in een 
vijandig daglicht te staan. 
Omdat de werkelijke oorzaak van 
dit alles een taboe-onderwerp werd, 
heeft het ongeveer anderhalve 
generatie van politiek bewuste 
Amerikanen de mond gesnoerd. 
Van degenen van wie altijd 

verwacht werd dat zij vrijuit over 
mondiale verhoudingen konden 
nadenken, is slechts een klein 
groepje overgebleven dat zich nog 
aan het onderwerp waagt. Zo is 
het optekenen van geloofwaardige 
geschiedenis, voor de meerderheid 
en voor onderwijs, onmogelijk 
geworden. Daardoor kunnen 
geopolitieke ontwikkelingen van de 
afgelopen twintig jaar nauwelijks 
worden ingeschat door politici en 
functionarissen die zelf aan de 
touwtjes helpen trekken van het 
beleid bij deze ontwikkelingen.

De Amerikaanse autoriteiten
kwamen ermee weg. Toen 

het voorgeschreven 
verhaal zich eenmaal 
gevestigd had, kwamen 
er steeds meer lagen 

van professioneel liegen 
bovenop. 

Alleen dat genoemde 
groepje, bestaande uit ingenieurs, 
natuurkundigen, brandweerlieden en 
piloten, die zich van het risico van 
reputatieschade niets aantrokken, 
daagde het uit, ook al zou elke 
middelbare school-leerling begrijpen 
dat drie wolkenkrabbers niet tot stof 
kunnen verpulveren – en meren 
van gesmolten metaal produceren 
– door te worden geraakt door 
twee vliegtuigen. Wat op geen 
manier kon kloppen werd een valse 
werkelijkheid, waartegen niet viel 
op te boksen. Europese autoriteiten 
moesten het dan ook slikken. 
Er was tenslotte een trans-Atlantisch 
bondgenootschap. Zogenaamd, want 
Washington behandelde Europese 
regeringen als vazallen, niet als 
bondgenoten. Zonder 
die onderdanigheid 
kon het 
daaropvolgende 
officiële verhaal 
niet tot stand zijn 
gekomen. 

De Voorgeschreven 
Werkelijkheid
Karel van Wolferen
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hele wereld wordt afgedwongen, nooit 
eerder meegemaakt. U weet al wel dat het 
heel veel ondersteboven heeft gegooid en 
waarschijnlijk permanente schade heeft 
berokkend aan de politieke, economische 
en culturele aspecten van ook ons leven in 
Nederland. Wat eerst leek op maatregelen 
voor de volksgezondheid ging steeds 
meer lijken op een totalitaire machtsgreep 
met buitensporige boetes voor normaal 
gedrag, en regels die de maatschappij 
dusdanig lamlegden dat een permanente 
verminking ervan mag worden verwacht. 
Als je dan ook gaat beseffen dat dit in de 
verste verte niet kan worden gelegitimeerd 
door sterftecijfers als gevolg van het 
Covid-19-virus, dan lijkt een eis om uitleg 
en verantwoording niet alleen redelijk 
maar uiterst noodzakelijk. Het tirannieke 
van dit beleid werd nog duidelijker 
toen mondkapjesvoorschriften werden 
aangescherpt, terwijl het virus in geen 
velden of wegen meer te bekennen was, 
en in elk geval geen hogere sterftecijfers 
veroorzaakte dan de normale griep. 
Toch is de term complotdenker ook in dit 
verband ruimschoots in alle kranten en op 
de tv dienst gaan doen. 
Velen van u zullen het moeilijk vinden om 
wat ik hier zeg zomaar te aanvaarden. 
Tenslotte wordt de voorgeschreven 
werkelijkheid voor u elke dag bevestigd, en 
wordt u omringd door familie en vrienden 
die de voorgeschreven werkelijkheid 
accepteren. Voor veel mensen is deze 
acceptatie nodig voor het behoud van 
eigen gemoedsrust. 
Het nieuws, de bezorgdheden, 
overwegingen, kritiek, analyse, 
verdachtmakingen en al het andere in de 
reguliere media en gesprekstafels op de 
tv vormen bij elkaar een universum 
van bewustzijn en gesprek, dat 
heel ver verwijderd is van de 
wereld die in dit blad ter sprake 
komt. Het gevolg daarvan 
is dat de mensen die vrijwel 
uitsluitend ervaring hebben in dat 
eerstgenoemde universum, en zich 
daar op hun gemak voelen, lezen in dit 
blad mogelijk als een probleem zullen 
ervaren. Ik hoop het niet. Want we gaan 
een wereld tegemoet met voor onze 
toekomst doorslaggevende ontwikkelingen, 
waarin hele kennisgebieden voor ons 
zijn afgesloten. Een gevolg van het 
niet behandelen, of het sterk vertekend 
weergegeven ervan, door de reguliere 
media.

Daar is nog iets heel ergs aan 
verbonden. Twijfelaars wordt voor de 
voeten geworpen dat zij zich onvoldoende 

laten leiden door wetenschappers. 
Maar het zijn nu juist die wetenschappers 
die naast de politici de meeste schade 
kunnen aanrichten vanwege de door 
zelfcensuur ontstane gaten in verschillende 
kennisgebieden – medisch, economisch, 
financieel, natuurkundig en geopolitiek. 
In dramatische situaties kijk je naar 
autoriteiten voor suggesties over wat te 
doen. De situatie waarin we terecht zijn 
gekomen gaat niet om volksgezondheid, 
de opwarming van onze atmosfeer, of de 
gevaren van landen die niet bij het Westen 
zijn ingedeeld. De wetenschap die per 
abuis door veel mensen wordt gezien als 
een eenduidig en bijna heilig iets is vooral 
op deze gebieden ernstig gecorrumpeerd. 
Bijna onvermijdelijk als je bedenkt dat de 
uitkomsten van met commerciële belangen 
verstrengeld wetenschappelijk onderzoek 
het verschil tussen winst en verlies van 
duizenden miljarden kunnen betekenen.
De wetenschappers gaan ook nog te 
werk in dusdanig van elkaar gescheiden 
technocratische compartimenten dat ze 
de censuur op collega’s die niet aan het 
woord mogen komen niet eens merken. 
Wanneer regeerders onwaarheden aan 
hun bevolkingen doorgeven bedriegen 
zij ook zichzelf. Dat betekent eveneens 
kolossaal kennisverlies. Met de 
demonisering van Poetin garanderen 
zij geopolitiek kennisverlies, desastreus 
voor alle diplomatie. Het gaat bij al deze 
instanties om macht, en vele biljoenen 
aan bestedingen en honderdduizenden 
baantjes. 

Voor God spelen in Davos
Rypke Zeilmaker

Komend jaar komt de financiële, industriële 
en politieke wereldtop in Davos samen om 
een ‘herstart van de wereld’, een ‘vierde 
industriële revolutie’ en de ‘digitalisering 
van de mens’ te coördineren.

Onze vermeende noodtoestand gaat 
ergens naar toe. U heeft vast al veel 
gehoord over geplande massavaccinaties 
met onbekende ingrediënten. En dan komt 
er in januari 2021 een grote herziening van 
het mondiale economisch stelsel. 
Daarbij worden een vierde industriële 
revolutie en de ‘digitalisering van de mens’ 
uitgerold. Een wereldelite van technocraten 
komt met wat de 2030 Agenda is gaan 
heten. Dit zal voor velen een verrassing 
zijn want de reguliere media hebben 
daarover, al de vijf jaren waarin men met 
dit plan bezig is, niets bericht. 
Jaarlijks komen bankiers, regeringsleiders, 
topindustriëlen, miljardairs en een aanhang 
van gedienstige wetenschappers samen 
in Davos bij het World Economic Forum, 
om gezien te worden en economische 
beleidshoofdlijnen voor de nabije toekomst 
te bespreken. Komend jaar openen ze hun 
vergaderagenda met de grote herstart 

Dat was het bekende verhaal over 
president Poetin als een gevaarlijke schurk, 
vanwege zijn veronderstelde lust om de 
Russische Federatie te vergroten met het 
inlijven van stukjes Europa. 
Een demoniseringcampagne kwam op 
gang met een intensiteit die geen van de 
leiders van de voormalige Sovjet-Unie ooit 
ten deel was gevallen.

Europeanen hebben vrijwel niets
ondernomen om het hiaat van relevante 
kennis te vullen met betrouwbare 
berichtgeving en inzichten. Europese 
media, en zeker die van Nederland, 

laten zich veelal leiden door wat met 
hun zelfcensuur behepte Amerikaanse 
redacties uit de tumultueuze werkelijkheid 
destilleren. En door vrijwel dezelfde 
interpretaties die de drie overgebleven 
grote persbureaus van het wereldgebeuren 
geven.

Dat geldt eveneens voor een hysterie 
die is aangezwengeld in het Atlantische 
bekken met betrekking tot de notie dat 
menselijke uitstoot van CO2 een dusdanige 
verslechtering van het klimaat veroorzaakt, 
dat onze planeet binnen een jaar of tien 
nauwelijks meer bewoonbaar 
zal zijn. Slechts een handjevol 
mensen namen de moeite 
om na te gaan waar dat idee 
vandaan kwam, en hoe er 
een wapen van werd gemaakt 
om landen ertoe te kunnen 
dwingen biljoenen euro’s of 
dollars uit te geven aan projecten, 
die wel de agrarische sector kapot maken, 
het landschap permanent verzieken, en 
een nieuwe manier van leven afdwingen, 
maar geen merkbaar effect op het klimaat 
kunnen hebben.
De media zorgden voor de inburgering van 
een nieuwe terminologie om twijfelaars en 
vragenstellers stil te krijgen. 
Het woordje ‘complotdenker’ kreeg 

daarbij een prominente plek in artikelen 
die het onlangs ontdekte fenomeen van 
‘ontkenners’ wilden duiden. Journalisten 
die het in hun stukken hebben over 
complotdenkers lijken niet te beseffen dat 
zij daarmee een opdracht van de CIA 
uitvoeren. We weten exact wanneer deze 
term, in de betekenis die er nu aan wordt 
toegekend, de wereld werd ingestuurd. 
April 1967. Dat deels in het geheim 
opererende, half misdadige, apparaat liet 
toen aan ontelbare bureaus, redacties en 
agentschappen waarmee het contacten 
onderhield weten dat elke twijfel geuit over 
het Warren Report aangaande de moord 
op president Kennedy als zodanig moest 
worden geëtiketteerd (CIA document 1035-
960). De CIA vond dat nodig nadat boeken 
en krantencommentaar vernietigende 
analyses op dat rapport hadden afgevuurd.
Totdat de CIA er een wapen van maakte 
had de term ‘complot’ een onschuldig 
bestaan geleid, zonder hetgeen 
politiedetectives en geschiedschrijvers 
hun werk niet kunnen doen. Het werd 
plotseling verzwaard met de bijbetekenis 
van verdwazing of zelfs krankzinnigheid. 
Gezien het effect dat dit etiket heeft gehad, 
als beëindiger van ontelbare discussies 
over gewichtige zaken die de toekomst 

van ons allemaal aangaan, mogen we 
concluderen dat het bewuste CIA-memo 
één van haar meest succesvolle psyop 
(psychologische oorlogsvoering) operaties 
is geweest. Journalisten die het begrip 
‘complotdenker’ hanteren conformeren zich 
aan een voorgeschreven werkelijkheid. 
Eén  die veelal een ideologische functie is 
gaan vervullen. We mogen spreken van 
ideologische conformdenkers. 
Wanneer deze conformdenkers 
geconfronteerd worden met uitleg 
die afwijkt van de voorgeschreven 
werkelijkheid dan geven zij zich 

vaak over aan een impuls om de 
niet conformerende denkers 

te ridiculiseren. Dat voor 
gek zetten is meestal een 
betrouwbare aanwijzing dat we 
met conformdenkers te maken 

hebben.
Na de onmogelijkheid van drie 

instortende torens met stalen geraamtes 
die door twee vliegtuigen zouden zijn 
geraakt, de aangezwengelde angst over 
een Poetin die het op stukken van Europa 
gemunt zou hebben, en de door een 
16-jarig Zweeds meisje geleide hysterische 
campagne om het klimaat te redden kwam, 
als een daverende klap op de vuurpijl, de 
Covid-19-noodtoestand. De mensheid heeft 
dit, op het niveau waarop het in vrijwel de 
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(The Great Reset). Van de bijzonderheden 
van hun plannen maken zij geen geheim. 

U kunt ze vinden onder ‘Strategic 
Intelligence’ op de World Economic 
Forum website. De hoofddoelen in het 
centrum van een coronavirusvormig web 
zijn aangegeven als ‘vormgeven aan het 
economisch herstel’ en ‘benutten van de 
vierde industriële revolutie’. Dat laatste 
betreft de volledige digitalisering van de 
economie met kunstmatige intelligentie-
techniek. Om de gevraagde gigantische 
hoeveelheid data te kunnen verwerken 
rollen ze daartoe nu ook het 5G-netwerk 
uit, dat samen met een ‘digitale identiteit’ is 
opgenomen in het grote herstart-plan.

Iedereen moet volgens miljardair 
Bill Gates, een hoofdrolspeler bij de 
vermeende pandemie van 2020, een 
digitale identiteit krijgen waarmee hij 
of zij zich lokale en mondiale toegang 
tot diensten verschaft, van digitaal 
geld tot onderwijs. En immunisatie, via 
massavaccinatie, zou volgens 
Gates dé manier – een entry 
point – zijn om iedereen aan 
zo’n DigiD te helpen. Het idee 
voor de toekomst is dat je 
met een digitaal Certificate 
of Vaccination (COV-id) een 
vliegveld binnen mag, of langs 
het detectiepoortje van een openbaar 
gebouw. Klaus Schwab, de oprichter van 
het World Economic Forum, heeft bij zijn 
aankondiging van de grote herstart, het 
positieve van de door de noodtoestand 
van de dit jaar ontstane wereldwijde 
economische ramp belicht als tegelijk een 

geschenk voor de wereld om economisch 
opnieuw te kunnen beginnen.
In de buiten-cirkel van de grote herstart 
staan de hoofddoelen in gedetailleerde 
plannen uitgesplitst. Zo zou volgens 
Schwab de ‘gezondheid van het milieu’ 
herstellen via corporate governance. 
Dat betekent praktisch gezien een 
technocratisch overheidsapparaat, 
bestaande uit multinationals en ambtenarij, 
dat multinationals en banken subsidieert. 

Dit is wat Klaas Knot en Frank Elderson 
van de Nederlandse Bank nu al doen uit 
naam van klimaatpolitiek.

Laatstgenoemde tuigde een ‘netwerk voor 
het vergroenen van het financiële systeem’ 
op namens de Bank voor Internationale 
Betalingen (BIS) in Basel, die toezicht 
houdt op de centrale banken. Dat netwerk 
wil bedragen in de orde van duizenden 
miljarden euro’s investeren in CO2-
politiek. Dat werd ook voorgesteld door 
de scheidend directeur van de Bank of 
England, Mark Carney. Het startschot van 
die politiek valt dus samen met de grote 
herstart.

Het Britse blad The Economist zit op 
dezelfde lijn met wat het World Economic 
Forum van plan is. Onder de kop ‘Seize 
the Moment’ prijkte op de voorkant een 
socialistenvuist, die de rookkolom van 
een fabriek afbreekt: ‘De kans om de 
klimaatcurve af te vlakken’, aldus een 
pleidooi voor strenge CO2-politiek. En dat 
met verwijzing naar de coronaviruspolitiek 
van de World Health Organization (WHO), 
waar de besmettingspiek via een lockdown 
en mondmaskers moest worden afgevlakt.
The Economist is 25 procent eigendom 
van het bankiershuis Rothschild en hun 
David de Rothschild profileert zich als ‘eco 
warrior’ met de eigenaar van persbureau 
Thomson Reuters. Ook Tedros van de 
WHO schakelt de corona-politiek al gelijk 
aan CO2-politiek, door in augustus te 

stellen dat met klimaatverandering de 
wereld nog een veel grotere ramp 

wacht dan die van het virus. 
Mondiale instanties suggereren 
alle dat klimaat en corona 
als crisis uitdrukking zijn van 

eenzelfde systeemfalen.

De genoemde plannen sijpelen 
door in beleidsplannen van nationale 
regeringen, tot zelfs op provinciaal en 
gemeentelijk niveau. Noem biodiversiteit, 
klimaat en circulaire economie, je vindt het 
in beleidsstukken terug tot bij de wethouder 
van de gemeente Hellendoorn. Dat is geen 

toeval, maar gevolg van een top-
down opgelegde strategie, bekend 
als de reeds genoemde 2030 Agenda die 
sinds 2015 wordt ingevoerd.
Een assortiment doelstellingen zowel als 
prominente figuren komen hier samen. 
Frans Timmermans, software-miljardair 
en vaccinatie-bepleiter Bill Gates, Prins 
Charles en het World Economic Forum, 
allen steunen ze de zogenaamde 
duurzame ontwikkelingsdoelen 

(de Sustainable Development Goals, 
of SDG’s). ‘Duurzame’ doelen die je 
ook terugziet in het coronavirusvormig 
actieplan. 
Die staan voor de 17 SDG’s van de 
Verenigde Naties, waarmee men zegt de 
wereld te gaan verbeteren. 
Van hongerbestrijding (SDG 1) en goede 
gezondheid (SDG 3), windmolens in het 
landschap (SDG 7) tot klimaatactie 
(SDG 13) oftewel de CO2-politiek. Dit jaar 
zou tot 2030 het ‘decennium van actie’ zijn 
om alle 17 doelen te bereiken.

De 2030 Agenda werd in 2012 opgesteld 
door het ‘high level panel of eminent 
persons’, een elitegroep naast de 
Verenigde Naties, onder leiding van 
oud-premier van de Britten David 
Cameron. Met daarin de als ‘Mr 
Green’ gelauwerde ex-CEO 
van Unilever Paul Polman, 
goed voor 10 miljoen euro 
salaris per jaar als topman 
van het zeep- en plantaardige 
oliebedrijf. Op nationaal niveau 
zit vervolgens Jan Peter Balkenende 
de Dutch Sustainable Growth Coalition 
voor, met daarin DSM, Unilever en Shell. 
Opnieuw corporate governance dus, 
multinationals die regeringen dicteren, vaak 
voorgezeten door oud-politici.
De technocratische overheersing waar 
genoemde plannen in uitmonden kon op 
een stille, niet controversiële wijze worden 
voorbereid. Men kon het toch nauwelijks 
oneens zijn met de onderdelen die een 
betere wereld beloofden. Het mocht 
allemaal door de mazen van kritische 
aandacht glippen vanwege de notie dat 
het hier vooral ging om gebruikelijke 
idealistische retoriek, waarvan, zoals 
gewoonlijk, niet veel terecht zou komen.

Alle intenties van de SDG-doelen klinken 
filantropisch. Wie wil er geen eeuwige 
vrede zonder honger? 
Maar de consequenties van de 
voorgenomen plannen betreffen steeds 
een kapitaaloverdracht – en dus meteen 
machtsoverdracht – van biljoenen 
publieke euro’s naar bankiers, ngo’s 
en multinationals. Dat is ook wat 
‘duurzame gezondheidszorg’ 
betekent: publiek gefinancierde 
en door de staat gecoördineerde 
gezondheidszorg. 
Zoals massa-vaccinatie waarop 
giganten als Roche (50 miljard dollar 
omzet per jaar) binnenlopen.
Bill Gates moet worden gezien als een van 
de meest actieve aanjagers van niet alleen 
mondiale massa-vaccinatie maar ook van 
de 2030 Agenda. Hij is tevens financier 
van instituten die daarvoor pleiten, zoals 

het bedrijf Intravacc op de Campus van 
het RIVM in Bilthoven. Veel van de 

Europese onderzoeksinstellingen 
voor infectieziekten, evenals 
journalistieke instellingen, 
heeft hij door gulle subsidies 
van hem afhankelijk gemaakt. 

Hij blijkt herhaaldelijk bij Angela 
Merkel over de vloer te komen en 

ook Nederland laat hij niet links liggen. 
Hij en zijn vrouw, Melinda Gates, zijn 
apart van elkaar naar het torentje van de 
minister-president gekomen, en Rutte heeft 
zijn steun betuigd voor hun SDG-doelen. 
Ook is Klaas Knot van De Nederlandse 
Bank tot ‘coronagezant’ gemaakt, net als 
Feike Sijbesma (CEO van DSM en tevens 
bankraad bij de DNB). 

Zij moeten Nederland de fuik in drijven van 
de grote herstart.

Prominente Nederlanders doen dus 
ijverig mee aan de totstandkoming van 
iets dat door een assortiment van door 
omstandigheden machtig geworden 
miljardairs, hun bedrijven en hun ngo’s 
gezien wordt als een soort wereldoverheid 
gevormd door technocraten. En dienstbaar 
aan hun belangen. Die voeren de in de 
reguliere media volledig onbesproken 2030 
Agenda uit: ze drukken op de herstartknop 
van wat ze een ‘wereldsysteem’ noemen, 
als waren zij God zelf. Opdat ‘de grote 
transitie’ van het huidig economisch 
systeem begint. 

Met hun vierde industriële revolutie. 
Alles voor ‘het gezonde milieu’. 

En vervolgens zullen de 
duizenden miljarden euro’s die 
zij in hun rapporten en plannen 
noemen voor ‘sustainable 
business models’ (bedrijven op 

subsidie) ergens vandaan moeten 
komen. Het is niet moeilijk te raden 

dat dit van de lasten van de burgers 
zal zijn. En deze burgers zullen van de 
steeds verder uitgeholde staat niet veel 
bescherming van burgerlijke vrijheden 
mogen verwachten. 

Het verboden medicijn
Rob Elens (huisarts, tropenarts en 
vaccinatiedeskundige)

Er bestaat een betrouwbaar geneesmiddel 
waarmee patiënten aangetast door het 
virus dat de halve wereld ondersteboven 
heeft gekeerd kunnen worden behandeld. 
Als huisarts heb ik dit kunnen constateren 
bij tien patiënten die binnen drie dagen 
als genezen konden worden verklaard. Dit 
nadat een half dozijn eerdere patiënten die 
ik naar een ziekenhuis had gestuurd aan 
de behandeling aldaar waren overleden. 
Het bijzondere van dit medicijn, een 
combinatie van hydroxychloroquine en 
een antibioticum plus zink, is de kolossale 

propaganda en censuurcampagne die 
is ontstaan om het gebruik ervan 

te blokkeren. Als middel tegen 
malaria zowel als vormen van 
reuma is hydroxychloroquine 
zo’n zestig jaar in gebruik 
geweest, en in sommige 

landen waaronder Frankrijk 
over de toonbank zonder recept 

te verkrijgen. 
Maar als onderdeel van de campagne 
ertegen werd mij verboden om deze 
medicatie toe te dienen, waardoor ik moest 
toezien dat een volgende patiënt aan deze 
griep kwam te overlijden. Specialisten in 
Frankrijk, de Verenigde Staten en China 
die ermee bekend zijn geworden hebben 
met de genoemde combinatie eveneens 
een overgrote meerderheid van hun 
patiënten kunnen genezen en in een 
aantal andere landen wordt het verder 
onopvallend maar routineus toegepast. 
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26  GEZOND VERSTAND 

10 ESSENTIËLE FEITEN EN INZICHTEN OM

UIT DE CRISIS TE KOMEN

Covid-19 is GEEN killervirus. De dodelijkheid is gelijk aan Influenza. Het is
ongevaarlijk voor 98% van de bevolking 
Bronnen: Hugo de Jonge d.d. 25-6-2020 en Jaap van Dissel - technische briefing Tweede Kamer 25 juni 2020

1

2
De verspreiding van besmettelijke virusdeeltjes gaat vooral via zwevende
aerosolen: 1,5 meter afstand houden is daarom zinloos
Bron: RIVM studie 'High infectivity and pathogenicity of influenza A virus via aerosol and droplet transmission'

3
Binnen is nauwelijks besmettingsrisico met goede ventilatie. Buiten is het
risico nihil
Bron: RIVM studie 'High infectivity and pathogenicity of influenza A virus via aerosol and droplet transmission'

4
1,5 meter afstand houden is slecht voor de fysieke en geestelijke
gezondheid
Bron: emeritus professor immunologie Pierre Capel bij Cafe Weltschmertz: 'Het vaccin, een utopie.'

5
Geneesmiddel HCQ op basis van het Zelenko-protocol is zeer
waarschijnlijk levensreddend, veilig en heeft ook preventieve werking
Bron: First press conference of American Frontline Doctors En, www.zelfzorgcovid19.nl

6
Mondkapjes hebben geen beschermende werking, maar kunnen wel
schadelijk zijn voor longen, hart, hersenen en tumorgroei versnellen
Bron: emeritus professor immunologie Pierre Capel bij Cafe Weltschmertz 'Kappen met kapjes'

7
De ontwikkeling van een werkend vaccin voor een luchtweginfectie is
twijfelachtig. Door mutatie van het virus zal een eventueel werkend
vaccin snel onbruikbaar zijn. Ontwikkeling duurt jaren
Bron: emeritus professor immunologie Pierre Capel bij Cafe Weltschmertz: 'Het vaccin, een utopie.'

8
Maatregelen zorgen voor toename stress, psychische klachten, huiselijk
geweld en zelfdoding. Kinderen, ouderen en psychiatrische patiënten zijn
extra kwetsbaar
Bron: 'brandbrief geestelijke gezondheidsszorg' en 'Kinderen en de desastreuze gevolgen van dit Coronabeleid' 

9
De krimp van de economie is 'ongekend' en 'catastrofaal'. De
neveneffecten van de maatregelen zijn verwoestend
Bronnen: Volkskrant, CBS en professor Michaela Schippers 'For the greater good? The devastating ripple effects of the
Covid-19 Crisis'

10
De PCR-test is ongeschikt om besmettingen vast te stellen. De stijging van
het aantal positieve testen is vooral het gevolg van veel testen. Politiek en
media gebruiken ten onrechte de term 'besmettingen'
Bron: Biochemicus, drs Mario Ortiz Buijsse, Cafe Weltschmertz, Diederik Gommers herkent kritiek op gebruik PCR testen

De overheid en media geven u deze belangrijke informatie niet. Zo wordt er
ongegronde angst gecreëerd en in stand gehouden. Steeds meer mensen beseffen
dit. Meer dan 500.000 Nederlanders hebben via de grootste petitie ooit in
Nederland al ‘NEE’ gezegd tegen de spoedwet en de maatregelen. Ook dit feit
wordt genegeerd door het kabinet en de media.

www.samen terug naar normaal.nl

Advertentie
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Het ligt voor de hand dat met 
een effectief medicijn er geen 
enkele reden blijft bestaan om 
nog over een noodtoestand of crisis 
te spreken. 

Dat is meteen ook een reden om te 
stoppen met het vurige verlangen naar 
een vaccin dat zonder jaren van intensief 
testen nooit als betrouwbaar zal worden 
beschouwd. Hoezeer ook de bezwering 
van Europese regeringsleiders dat alleen 
een vaccin een voorwaarde zal zijn om 
de maatschappij weer ‘normaal’ te laten 
functioneren.

Een aantal testen van voorgewende 
wetenschappelijke kwaliteit hebben of 
door overdosering of onderdosering, 
of toepassing in een zeer laat stadium 
wanneer genezing van de patiënt al was 
uitgesloten, bewijs willen leveren dat een 
vaccin toch de enige uitkomst kan zijn. 
Daarbij wordt in de media voorgesteld 
dat er ernstige risico’s van hartfalen aan 
genoemde combinatie zijn verbonden. 
Dit gevaar bestaat alleen bij verkeerde en 
ongedoseerde toediening. Zoals bij vrijwel 
alle andere medicijnen is het zaak om de 
bijsluiter te lezen.
Het is al jaren geen geheim meer dat 
in de afgelopen paar decennia in de 
farmaceutische industrie een verdienmodel 
van zakendoen heeft gezegevierd over 
idealen van ziekenverzorging. Een van de 
medicijnen die wel door het establishment 
van deze industrie wordt aanvaard is 
Remdesivir vervaardigd door het bedrijf 
Gilead, dat met nog geen enkel ander 
middel naam heeft kunnen maken. 
Dit middel mag niet afdoende genoemd 
worden en heeft een te verwaarlozen 
uitwerking op wat Covid-19 wordt 
genoemd, maar voor een behandeling 
ermee wordt zo’n 3000 dollar gerekend, 
terwijl het geneesmiddel dat ik heb 
toegediend in Nederland niet meer dan 
15 euro kost.

 De angstpandemie
 Em. Prof. Dr. Pierre Capel   

 (immunoloog)

Door onverantwoordelijke instructies 
van de WHO te volgen hebben veel 
regeringen, waaronder die van Nederland, 
onverantwoordelijke en onjuiste 
maatregelen getroffen in verband met 
het Covid-19-virus. Het virus is niet erg 
gevaarlijk. Maar, de aan de VN verbonden 
wereldorganisatie, die geacht wordt de 
volksgezondheid op alle delen van de 
aarde te behartigen, heeft Covid-19 op 
de A-lijst van meest gevaarlijke, om zich 
heen grijpende aandoeningen geplaatst, 
vergelijkbaar met de pest en Anthrax.
De algemeen directeur van de organisatie, 
Tedros Adhanom Ghebreyesus, begon 
de wereldpaniek op 30 januari van 
dit jaar, met de aankondiging dat wij 
werden bedreigd door een noodsituatie 
van Internationaal Belang betreffende 
de Volksgezondheid. Dit terwijl nog 
slechts 150 infecties buiten China waren 
geregistreerd. Op 11 maart verklaarde de 
WHO, opnieuw onterecht, dat we te maken 
hadden met een pandemie; een epidemie 
van wereldomvang.
Vrijwel meteen werd de noodzaak voor 
de haastige ontwikkeling van een vaccin 
aangekondigd. Daarmee werden regels 
geschonden. Zo’n fast-track procedure 
is alleen toegestaan als de ziekte heel 
gevaarlijk is, en er geen behandeling 
is met een geneesmiddel. Hierbij 
moet ook worden aangetekend, dat 
de omstandigheden waarin de 
versnelde ontwikkeling van een 
vaccin plaatsvindt, zonder de 
daarvoor noodzakelijke tijdsduur 
en aantallen geteste personen, 
geen vertrouwen inboezemen. 
De farmaceutische bedrijven, wier 
laboratoria met deze ontwikkeling 
gemoeid zijn, hebben in de VS juridische 
vrijstelling van hun verantwoordelijkheid 
weten vast te leggen, en hebben dit ook bij 
de EU aangevraagd. Dat betekent dat ze 
niet aansprakelijk kunnen worden gesteld 
voor eventueel rampzalige gevolgen van 
hun vaccin, waaronder hoge sterftecijfers.
Op 8 juli van dit jaar publiceerde het 
gezaghebbende blad Nature een studie. 
Hierin werd vastgesteld dat in een groep 
van 17,4 miljoen mensen met een bekend 
medisch dossier het sterftepercentage als 

gevolg van de ziekte 0,06 procent was. 
Dit percentage is vergelijkbaar met de 
griep van 2009.

De infectieroute van corona gaat via 
binding aan het angeotensine converting 
enzyme (ACE-2). Bij dit proces wordt 
ACE-2 mee naar binnen getrokken, 
waardoor het werkzame ACE-2 verlaagd 
wordt. Systemen die normaal onder 
controle staan van ACE-2, kunnen nu te 
heftig gaan reageren met soms ernstige 
complicaties, zoals het vollopen van de 
longen en de vorming van stolsels.
In het geval van corona gaat het 
immuunsysteem met een waaier aan 
krachtige reacties onmiddellijk aan de 
gang. Stapsgewijs worden de verschillende 
systemen van de natuurlijke afweer 
geactiveerd, en dit hele complexe 
mechanisme is dermate effectief dat 
er bij gezonde personen nauwelijks 
sterfte optreedt. De complicaties treden 
voornamelijk op bij personen met 
onderliggende ziekten en ouderen, waarbij 
de natuurlijke afweer verzwakt is.

De regelgeving, die ook in 
Nederland van kracht is, moet 

als totaal belachelijk worden gezien. 
Zo slaat de 1,5 meter nergens op. 
De uitgeademde virusdeeltjes zijn zo klein 
dat die uren in de lucht blijven zweven. 
Iedereen kent het beeld dat wanneer de 
zon in je kamer schijnt, je de stofdeeltjes 
eindeloos ziet dwarrelen. Het effect van de 
verschillende gradaties van een lockdown, 
of juist helemaal geen lockdown op het 
verloop van de corona-infectie, is nu in 
kaart gebracht en heeft onomstotelijk 
aangetoond dat deze maatregel geen 
positief effect heeft, maar alleen 

desastreuze gevolgen. Over die stoffen 
lapjes die steeds weer op en af worden 
gezet, gaan we het maar niet hebben. 
Het idee dat alleen een vaccin ons kan 
redden getuigt van grove onkunde. Goede 
vaccins zijn fantastisch en hebben vele 
ziekten onder controle gebracht. Maar na 
meer dan honderd jaar vaccinontwikkeling 
hebben we ook gezien dat het lang niet 
altijd mogelijk is. Zo hebben we nog 
steeds geen HIV-vaccin, hoewel we het 
virus van binnen en van buiten tot op het 
kleinste detail kennen. Omdat corona zeer 
sterk muteert zijn er nu honderden zo niet 
duizenden varianten van het virus. Welke 
vorm kies jij voor een vaccin?

Begin dit jaar is er een steen in de vijver 
van de angst gegooid, en die angstgolf 
heeft zich als een tsunami verspreid. 
We hebben met onze kuddegeest elkaar 
gevangen in een verstikkend web aan 
schijnmaatregelen, en daardoor het zicht 
op wat er werkelijk aan de hand is geheel 
verloren.

Anatomie van een
kunstmatige pandemie
Patrick Savalle

De coronacrisis is een kunstmatige 
pandemie gefabriceerd met frauduleuze 
modellen, misbruik van de zogenaamde 
PCR-methode en de ontkenning van 
werkzame medicatie. Na maanden van 
bewust aangezwengelde angst is inmiddels 
duidelijk geworden dat het om niet veel 
meer gaat dan een seizoensgriep.
Gevolgen van dit bedrog zijn evenwel 
buiten alle proportie van hetgeen waaraan 

wij zijn gewend. Donkere periodes uit onze 
geschiedenis zijn ineens voorstelbaar en 
dystopische toekomstbeelden werden 
in een paar maanden realiteit. Waarom 
juist deze griep ontaarde in een van de 
grootste gebeurtenissen in de moderne 
geschiedenis is dus een logische vraag die 
veel speculatie heeft uitgelokt. Geopolitieke 
belangen spelen daarbij een 
onvermijdelijke rol. Eén 
lezing heeft het dat 
het een toneelstukje 
van China kan zijn 
geweest. ‘China tricked 
us’. 
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Immers, hun economie loopt 
weer op volle toeren terwijl die 
van hun geopolitieke vijanden 
nog niet eens aan herstel zijn 
begonnen. Dit paste in de officiële 
Amerikaanse voorstelling van zaken 
waarin China als boosdoener in 
meer algemene zin wordt gezien. 
Maar China beschikt niet over de 
communicatiemachtsmiddelen die 
nodig waren om een mondiale 
epidemie van angst aan te richten.
Met speculeren gebaseerd op 
waarneembare feiten komt ‘Event 
201’ in beeld, zelfs in video-
opnames. Dat was een simulatie-
oefening gehouden op 18 
oktober vorig jaar, die een 
uitbraak van een nieuw soort 
coronavirus onderzocht dat 
kwam van Chinese vleermuizen 
en de wereld in z’n greep nam. 
Die sessie zou passen bij de 
uitvoering van ‘Agenda 21’: een 
supranationaal plan dat ‘de mondiale 
elite’ via het WEF en de VN over ons 
uitrollen. Het was toen, acht weken 
vóór de Wuhan-uitbraak, dat termen 
als het ‘nieuwe normaal’ werden 
geïntroduceerd. Ons speculeren 
komt dan uit op een perfecte storm 
waar de belangen van miljardairs, 
hun industrie, hun politici en ons 
collectieve gemis aan boetedoening 
en zingeving samenkwamen. 
Ondanks dat we gewaarschuwd 
waren door eerdere grootschalige 
fraude met vergelijkbare pandemieën 
zoals de Mexicaanse griep, lijkt 
de huidige kunstmatige pandemie 
vooralsnog onstuitbaar.

Volgens het officiële verhaal begon 
het toen in Wuhan een nieuw soort 
ziekte werd gevonden. Op basis van 
slechts 7 patiënten op een bevolking 
van 1,6 miljard werd direct een 
A-team van virologen ingevlogen en 
zonder het virus ooit zelf te hebben 
gezien, fabriceerde dit team van 
golden boy Christian Drosten 
binnen een paar dagen een 
zogenaamd genoom. 
Met een computer en wat 
synthetische biologie, op 
basis van de SARSCoV1 en 
duizenden andere genomen 
uit ‘GenBank’. Dezelfde Drosten 
deed hetzelfde al met vogelgriep 
(H5N1), de Mexicaanse griep 
(H1N1), MERS, Zika en SARS 
(SARSCoV1). Het is overigens 
geen geheim dat dit genoom (het 
uitgangspunt van alle onderzoek, 
tests en vaccins) nooit uit een echt 
virus is bepaald.

Vanaf dat moment ging het hard, 
er was nu officieel een nieuw virus 
ontdekt met pandemisch potentieel. 
De voor eerdere pandemieën 
gebruikte modellen werden 
weer afgestoft. Dat betekende 
dat zij wederom met dezelfde 
nogal waanzinnige doembeelden 
schetsten. Zo voorspelden de 
modellen van het Amerikaanse CDC 
en Britse Imperial College miljoenen 
doden. 

De geleerde achter deze modellen, 
Neil Ferguson, had eens 

een door de vogelgriep 
veroorzaakte 200 miljoen 
doden voorspeld. De 
WHO kon uiteindelijk 440 
doden door vogelgriep 

rapporteren. Ditmaal 
voorspelde Ferguson bijna 

3 miljoen doden alleen al in de 
VS en het VK. Met de dramatische 
beelden vanuit Wuhan (voor het 
grootste deel Westerse propaganda) 
op het netvlies en de aanzwellende 
angstcampagne vanuit de media 
eroverheen, bleken politici te denken 
dat zij weinig anders konden doen 
dan het Chinese voorbeeld volgen. 
Lockdown! Flatten the curve! 
Net als destijds bij de Mexicaanse 
griep waren er overigens voldoende 
gereputeerde wetenschappers 
die een realistischere boodschap 
lieten horen, maar net als destijds 
besloten politici om hun oren 
daarvoor te sluiten. De hele wereld 
raakte in paniek. Kettingreactie. 
Ironisch genoeg keerde de anti-
Chinese propaganda zich nu als 
een boemerang tegen de Westerse 
wereld. Het killer-virus was geland.
De IC’s stroomden daadwerkelijk 
vol maar bleven ver uit de buurt 
van de voorspelde apocalyptische 
aantallen. IC-capaciteit is per 
definitie nooit op rampen voorzien. 
Moderne ziekenhuizen werken met 

gemiddelden. 

Er bestaat echter geen 
gemiddelde ramp. Tot zover 
was ook de overreactie 
van overheden nog 

enigszins te begrijpen, de 
lockdowns, het uitstellen van ‘niet 
essentiële’ behandelingen. Want 
zeker toen het ziektebeeld heel 
venijnig en IC-behandeling maar 
matig succesvol bleken te zijn, 
werden ook de zorgprofessionals 
hysterisch. Alsof de bemanning 
van het cruiseschip bij wat slagzij 
meteen begon te roepen dat er 
niet genoeg reddingsboten waren. 

De massahysterie was toen 
compleet, en grote machten pakten 
voorspelbaar alle ruimte die ze 
van regeerders en gehoorzame 
bevolking kregen. Vanaf dat moment 
begon het reactieve karakter van 
de crisisbestrijding direct meer het 
karakter van een politieke agenda te 
krijgen.

De tentakels van de 
farmaceutische industrie werden 
duidelijk op het moment dat diverse 
artsen succes begonnen te melden 
met een goedkope behandeling 
van deze griepvariant. Indien vroeg 
toegediend en in combinatie met 
zink en een antibioticum werkt 
hydroxychloroquine. Corporate 
media kwamen direct gecoördineerd 
in actie om het geneesmiddel te 
diskwalificeren en gesponsorde 
wetenschappers vielen over elkaar 
heen om ons op de grote gevaren 
van het geneesmiddel te wijzen. 
Dit behelst een dodelijke leugen. 
In meerdere Westerse landen 
werd het geneesmiddel 
vervolgens verboden terwijl 
het in grote delen van de 
wereld gewoon zonder recept 
te koop bleef. Het is tenslotte 
een bewezen veilig middel tegen 
malaria en reumatische artritis. 
Het middel is zo veilig dat hier 
letterlijk ‘baat het niet dan schaadt 
het niet’ geldt. Huisartsen en 
ziekenhuizen zouden het zonder 
meer zelfs preventief moeten 
voorschrijven.

Toen de lente kwam verdween 
Covid-19 zoals altijd bij het einde 
van een seizoensgriep. De lockdown 
had daar niets mee te maken. 
Eind april was het over voor heel 
Europa. Maar onze overheden waren 
er nog niet klaar mee. In plaats 
van grafieken met IC-bezetting en 
Covid-19-slachtoffers worden nu 
grafieken met besmettingen getoond. 
De enige mogelijke overgebleven 
conclusie is dat we te maken hebben 
met een kwaadaardige agenda. 
Alles wijst erop dat regeringen, 
onder aanvoering van de WHO, 
de crisis proberen te rekken totdat 
vaccins gereed zijn. Vooral in de 
Westerse wereld worden die als 
enige oplossing gezien. Er worden 
daar nu al miljarden aan uitgegeven. 
Snel een vaccin ontwikkelen is 
echter gevaarlijk en tot nu toe was 
het onmogelijk een coronavaccin 
te ontwikkelen omdat de locatie 
in het lichaam waar het virus 
wordt gerepliceerd (de bovenste 

luchtwegen) niet te bereiken is 
voor antilichamen die in het bloed 
circuleren. Kranten spreken op basis 
van oplopende besmettingen al over 
de tweede golf. Maar wat betekenen 
besmettingen? 

Elk persoon is doorlopend besmet 
met, en besmettelijk van, vele 
bacteriën, schimmels en virussen. 
Dankzij ons immuunsysteem is dat 
geen probleem, zelfs nuttig.

Maar zijn het wel besmettingen
die worden gemeten? De gebruikte 
PCR-methode is ontwikkeld als 
laboratorium-instrument, om onder 
bediening van hooggeschoold 
personeel binnen hetzelfde lab 
herhaalbare resultaten te geven. 
De methode is nooit ontwikkeld 
als diagnostische test en al 
helemaal niet voor toepassingen op 
epidemiologische schaal. Het enige 
dat de PCR-methode bovendien 

doet, is genetisch materiaal 
(RNA) vermeerderen en 
meetbaar maken. 
Nog nooit is bewezen dat 
de aanwezigheid van dit 
RNA achter in uw neus 

betekent dat u besmet 
bent met een compleet 

virus, voldoende compleet virus 
of voldoende compleet én actief 
virus. Laat staan dat u besmettelijk 
bent. De normale PCR-reactie is 
ook niet geschikt voor kwantitatieve 
toepassing (de befaamde Ct). 
Wat gemeten wordt, heeft geen 
klinische waarde. Dus ook al wordt 
Nederland daar dagelijks via radio, 
tv en kranten over verwittigd, de 
metingen meten geen besmettingen.
Ik zal het nog sterker stellen: het 
genoom waar de PCR-test naar 
zoekt, is nooit bewezen door 
het virus daadwerkelijk fysiek te 
analyseren. Wetenschappelijk 
gesproken weten we niet zeker 
genoeg wat er wordt gevonden en 
welke relatie dat heeft tot Covid-
19. Na Twitter-discussies die ik 
heb gehad met Marion Koopmans 
en Marc van Ranst, sluit ik niet uit 
dat het hele vakgebied dit weet, 
maar om een of andere reden zich 
niet uitspreekt. De PCR-test is een 
politiek wapen. 

We zijn in oorlog. 

niet uitspreekt. De PCR-test is een 

We zijn in oorlog. 



BIJ

Filmpje pakken?

€6,50 voor studenten

Kijk voor het programma en de tijden op www.concordia.nl
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Nog geen huisarts in Nijmegen? 
Schrijf je nu in! 

 
MijnHuisarts – jouw huisarts op de campus 
Persoonlijk en digitaal makkelijk bereikbaar 

www.ugc-heyendael.praktijkinfo.nl 
 



WOON JE ALS STUDENT IN ENSCHEDE?
HEB JE AL EEN HUISARTS IN ENSCHEDE?

NEE? IS GEWENST!
SCHRIJF JE NU GEMAKKELIJK ON-LINE IN!

www.campushuisarts.nl

CAMPUS
HUISARTS

campushuisarts.nl

Waar studeer je 
het best..?

Volg ons op facebook
Pijpenstraat 15  Enschede 053 4 804 804 !  

        Tip! 
Jonger dan 18 jaar? 

Dan kun je gratis 

naar de Bieb!

• op school• thuis
• in de nieuwe    studie-cabines   

  v.d. bieb

Gratis voor studenten zonder lidmaatschap!
- gebruik studieplekken
- WiFi

STUDENTEN KORTING: NEWYORKPIZZA.NL/STUDENTEN

WE
LOVE
STUDENTS
& SCHOLIEREN

LOVELOVELOVE STUDEREN,
DAT KAN ALTIJD NOG

HAAL NU DE LEKKERSTE PIZZA’S

VAN NIJMEGEN ! 

Ben jij op 
zoek naar 

woonruimte 
in Enschede?

Wij bieden je 
alle ruimte



  STUDENTEN VERGETEN ZICH MASSAAL  
  IN TE SCHRIJVEN BIJ EEN HUISARTS 

Lokaal nieuws
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In Nederland ben je verplicht om 
ingeschreven te staan bij een huisarts 
in jouw woonplaats. Ondanks deze 
verplichting blijkt dat ongeveer 80% 
van de in Enschede wonende studenten 
niet ingeschreven staat bij een 
huisartsenpraktijk in Enschede. Een 
goede reden om hierover in gesprek 
te gaan met Paul Drost, eigenaar van 
twee huisartsenpraktijken in Enschede 
die volledig gespecialiseerd zijn in 
huisartsenzorg voor studenten.

Kan je iets vertellen over de achtergrond 
van de twee huisartsenpraktijken?
In 2007 ben ik begonnen met 
Huisartsenpraktijk Campus UT. 
Vanaf het begin heb ik gekozen voor een 
duidelijke focus op zorgverlening aan 
studenten. Ik zag dat studenten vaak 
moeite hadden om een geschikte huisarts 
te vinden. Dat kwam vooral ook, omdat de 
meeste huisartsen in Enschede meer bezig 
zijn met ouderenzorg. 

Vanaf het begin was er direct veel vraag 
naar onze diensten. De wet schrijft voor 
dat een huisartsenpraktijk geen patiënten 
mag weigeren, maar desalniettemin kan 
ik wel stellen dat zo’n 95% van onze 
ingeschrevenen studenten en promovendi 
zijn. Waarvan ook veel buitenlandse 
studenten.
Toen bleek dat er voldoende vraag was 
naar onze diensten ben ik in 2011 ook een 
tweede huisartsenpraktijk in Enschede 
begonnen bij de Saxion Hogeschool.

Waaruit blijkt in de praktijk jullie focus 
op studenten?
We zijn vooral gespecialiseerd in zaken die 
relevant zijn voor studenten. 
Dus geen spreekuren voor diabetes en 
hart- en vaatziekten, maar juist meer 
op het gebied van spierletsel, soa’s, 
psychische problemen en reisgerelateerde 
zaken.
Verder hebben de huisartsen die bij ons 
werken een duidelijke band met studenten. 
Ze zijn vaak jonger dan gemiddeld, 
waardoor er sneller een goede klik 
ontstaat. Verder kun je bijvoorbeeld kiezen 
of je liever een mannelijke of vrouwelijke 
huisarts wilt.

Ook werken we met een digitaal consult. 
Dat sluit uiteraard ook goed aan bij de 
digitale wereld waarin veel studenten 
tegenwoordig leven.

Je zou denken dat iedere student 
in Enschede zich inschrijft bij 
een huisartsenpraktijk die zich 
gespecialiseerd heeft in zorgverlening 
aan studenten. Toch blijkt dat 80% van 
de in Enschede wonende studenten 
helemaal niet staan ingeschreven bij 
een huisarts in Enschede. Daar valt voor 
jullie dus nog veel winst te behalen.
Ja, dat kun je wel stellen. 
Veel studenten weten niet dat je verplicht 
bent om ingeschreven te staan bij een 
huisartsenpraktijk in je eigen woonplaats. 
Vaak zie je dat ze nog ingeschreven 
staan bij een huisartsenpraktijk in hun 
ouderlijke woonplaats of dat ze helemaal 
nergens staan ingeschreven. Op het 
moment dat je dan een keer behoefte 
hebt aan zorgverlening heb je wel een 
probleem. Zorgverzekeraars betalen 
namelijk alleen huisartsenzorg van 
patiënten die ingeschreven staan bij een 
huisartsenpraktijk in hun eigen woonplaats. 
Op termijn kost het dus geld om niet 
ingeschreven te staan. Vaak is het ook 
gemakzucht, waarbij gedacht wordt: ‘Komt 
tijd, komt raad’. Maar dan is het voor je 
portemonnee wel te laat.

Ik zou dus iedere student die in Enschede 
woont, willen oproepen om zich alsnog in 
te schrijven bij een huisarts in Enschede. 
Tenminste als je dat nog niet gedaan hebt. 

Wij hebben in ieder geval nog voldoende 
plek voor studenten.

Tot slot; welke laatste boodschap wil 
je nog aan de studenten in Enschede 
meegeven?
Een huisartsenconsult is in Nederland 
gratis. Dat valt namelijk niet onder 
het eigen risico. Laat je dus vooral 
niet vanwege financiële redenen 
van een bezoek aan de huisarts 
afhouden. Specifieke onderzoeken 
of doorverwijzingen naar specialisten 
vallen wel onder het eigen risico. Maar 
ook dan zou ik willen zeggen dat er 
niets belangrijkers is in het leven dan je 
gezondheid. Dan maar even een paar 
biertjes minder drinken...

Medische Dienst Universiteit Twente
Campuslaan 99 - 7522 NE Enschede
Tel.: 053-4898000
www.campushuisarts.nl

Medische Dienst Saxion Hogeschool
M.H. Tromplaan 28 - 7513 AB 
Enschede
Tel.: 053-4898000
www.medischcentrum-ut.nl

MEER INFO

  TWENTSCHE FOODHAL,  
  (H)EERLIJK WERELDS ETEN EN DRINKEN.

De Twentsche Foodhal is gelegen in de 
Performance Factory te Enschede, op 
loopafstand van het station. Met een 
warme urban sfeer heb je het gevoel 
dat je thuiskomt in een andere wereld. 
Enthousiaste ondernemers hebben 
acht keukens ingericht waar je uit kan 
kiezen. Eerlijke gerechten op basis van 
mooie lokale producten, worden voor je 
neus bereid. En omdat we het aanbod 
voortdurend veranderen, is elk bezoek 
telkens weer verrassend.

Doordeweeks is de Twentsche Foodhal 
geopend voor werkers en studenten. 
Met 100 werkplekken kan je fijn je laptop 
openklappen, samenwerken, overleggen 
en ondertussen een echt goede kop koffie 
drinken. Van woensdag t/m vrijdag staat 
keuken Little Ribhouse Texas voor je 
klaar voor een (h)eerlijke en betaalbare 
lunch. Kom je regelmatig bij ons werken? 
Vraag dan bij de bar voor de koffie+lunch 
strippenkaart. 

Duurzaam koken vinden we belangrijk. 
Hoe we naar duurzaamheid kijken?  
Met een lokale bril. Wij vinden dat als je 
het van dichtbij halen kan, je dat moet 
doen. We proberen met onze leveranciers 
te organiseren dat de plantaardige en 

diervriendelijke ingrediënten voor je 
gerechten tot maximaal 40 kilometer om 
Enschede zijn geoogst of gehouden.  
Dat lukt ons al bijna 40% van alle 
ingrediënten. Wij stellen je graag voor 
aan onze keukens die lokale ingrediënten 
combineren met wereldse gerechten. 

Daddy Cool
Christoffel en zijn team The Rocking 
Kitchen bereiden voor jou de heerlijkste 
Indonesische gerechten volgens 
authentieke familierecepten. Laat je 
verrassen door de onvervalste Rock & 
Roll twist die de verschillende gerechten 
meekrijgen.

Bij de Burger
Bij de Burger verrast jou als bezoeker met 
eerlijke burgers. Maar ook hotdogs en 
culinaire frieten, zoveel mogelijk op basis 
van lokaal ingekochte ingrediënten staan 
Bij de Burger op de kaart.

De Melkbus
Bij de Melkbus wordt melk uit eigen stal 
en van eigen koeien verwerkt en verkocht. 
Van gras tot eindproduct, alle stadia van de 
ontwikkeling hebben we zelf in de hand.

Foodbar RAUW
Zin in heerlijk vegan comfort food, 100% 
cruelty free? Foodbar RAUW heeft 
heerlijke comfort food gerechten in een 
nieuw en uniek jasje gestoken. En dat alles 
op basis van plantaardige ingrediënten die 
je in principe “rauw” zou kunnen eten.

Holy Pasta
Holy Pasta houdt ervan om moderne 
smaken toe te voegen aan de Italiaanse 
keuken, hierdoor is het gerecht misschien 
niet klassiek, maar wel een enorme 
verrassing. 

Little Ribhouse Texas
De naam Little Ribhouse Texas zegt het al. 
Een keuken in country style waar vooral 
vleesliefhebbers met een voorliefde voor 
rund, varken en kip aan hun trekken zullen 
komen.

Omma’s Kitchen
Koreaans eten is hip, lekker en niet 
onbelangrijk erg gezond. Bij Omma’s 
Kitchen krijg je een kleine lekkere glimp 
wat Korea je te bieden heeft.

Vaperansa’s Soul Food
Bij Vaperansa’s Soul Food kun je heerlijk 
Surinaams eten. Eten dat met liefde is 
bereid, dat doet denken aan de sterke 
familieband, de Surinaamse gezelligheid 
en ook de harmonie, met als uitgangspunt 
dat samen eten verbindt.

De acht keukens bereiden heerlijke 
gerechten uit alle windstreken voor je.  
Uit de tap laten we een wisselende selectie 
(seizoen)bieren in je glas schuimen.  
En de prijs: die houden we betaalbaar.

Twentsche Foodhal, werelds genieten 
van 8 keukens onder 1 dak. 





Studentennieuws

Studentenkrant Winter 2020/2021 - 4e jaargang nr. 4WWW.STUDENTENKRANT.NET 23

Zorgelijke toestand studenten: 
‘Gooi toch open, die 
universiteiten en hogescholen!’
Van laptop naar slaapkamer, gamen, 
blowen, een beetje sporten. Bijbaantjes 
zijn verdwenen, elkaar ontmoeten kan niet 
meer. Studenten hebben het zwaar op 
hun kamers, nu het studiejaar vordert en 
er nog steeds amper fysiek onderwijs is. 
Ouders zijn bezorgd. Gooi toch open, dat 
onderwijs, vindt hoogleraar Ira Helsloot van 
de Radboud Universiteit.

Nog een langere lockdown? Mijn zoon Rijk 
(20) zit aan tafel en zucht. Hij is student 
International Business in Rotterdam.  
Hij ziet het niet meer zitten. “Er blijft niets 
van mijn motivatie over op deze manier, 
hoewel ik het heel graag wil. Hoe moet je 
hier mee omgaan?” 

Afspreken in Rotterdam kan niet meer 
omdat horeca dicht is, colleges zijn bijna 
allemaal online en dus zit hij maar een 
beetje alleen op zijn kamer in Brummen zo 
goed en zo kwaad als het gaat de lessen 
te volgen. “Maar wat is er nu nog leuk aan? 
Verder kun je niks doen. Ik kan de filmpjes 
op mijn telefoon onderhand niet meer 
zien. Ik wil gewoon wat leren, mensen 
leren kennen, ik wil door, daar was het om 
begonnen.”

Mijn zoon is niet de enige. Hogescholen 
en universiteiten bieden vanwege corona 
nog amper fysieke lessen aan. Veel ouders 
worstelen met zoons en dochters die 
langer thuis wonen of weer thuis komen 
wonen. Studenten die eenzaam en gelaten 
met hun ziel onder de arm van woonkamer 
naar slaapkamer sjokken met hun kopje 
koffie, en ouders die troost tosti’s maken, 
de was doen en met ze praten om maar 
een beetje de moed erin te houden. 
Op Twitter maakt mijn vraag: ‘Hoe komen 
jullie studerende kinderen de dag door?’ 
een storm aan reacties los.  
Bezorgde ouders, maar ook docenten die 
zich afvragen hoe dit verder moet.  
Een docent en vader van een student: 
‘Gaat deze generatie ons dit kwalijk nemen 
dat we ze zo hebben laten stikken?’

‘Netflixen, gamen, hij zit er wezenloos 
bij. Zo zorgelijk!’ Een vader over zijn 
eerstejaars: ‘Ik vind het erger dan hij,  
ik weet wat hij mist.’ Een moeder:  
‘Mijn zoon is volledig gedemotiveerd.  
Dit is een verloren jaar. Met heel hoge 
kosten: collegegeld en een veel te dure 
kamer. En ik kan alleen maar machteloos 
toekijken.’ Een moeder: “Mijn dochter krijgt 
een soort LOI onderwijs, is er helemaal zat 
van.’ Een andere moeder: ‘Huilen, huilen, 
huilen doen we.’ Een moeder: ‘Waarom 
doet niemand iets? Ik word er steeds bozer 
van.’

“Gooi toch open die hogescholen en 
universiteiten”, vindt hoogleraar Besturen 
van Veiligheid Ira Helsloot aan de Radboud 
Universiteit. Hij is er vrij helder over.  
“Echt hoor. We leveren nu onvoldoende 
kwaliteit onderwijs. Daar kwetsen en 
beschadigen we heel veel mensen mee. 
Terwijl die jongeren totaal geen risico 
lopen ziek te worden. Het enige waar ze 
op moeten letten is dat ze geen opa’s of 
oma’s besmetten. Juist studenten die op 
kamers wonen zouden totaal niet belet 

moeten worden om onderwijs op de 
campus te krijgen.” 

Maak het voor docenten vervolgens 
vrijwillig of ze fysiek colleges willen geven. 
Helsloot denkt dat de meerderheid van 
de docenten dat zal gaan doen omdat ze 
allemaal dat kwaliteitsgebrek ervaren en 
studenten willen helpen. Waarom niemand 
iets doet, heeft volgens hem met keuzes 
in Den Haag te maken. Er is besloten dat 
het beschermen van kwetsbare ouderen 
voor het onderwijs, de loopbaan en de 
gezondheid van kwetsbare jongeren gaat. 

“Je kunt wel zeggen dat iedereen dat 
gelaten ondergaat of dat het aan de 
docenten ligt, maar wat kun je verwachten 
als vanuit Den Haag deze richtlijnen 
worden opgelegd? Docenten kunnen 
toch moeilijk die regels negeren. Dus de 
oplossing moet hoe dan ook van de politiek 
komen. En daarvoor moet eerst het frame 
waarin je corona beziet gaan draaien.” 
“Zie maar eens zingeving te vinden in 
je leven als je de hele dag alleen maar 
naar een scherm kijkt en verder niks 
mag of kan”, zegt Jolien Dopmeijer, 
docent en onderzoeker aan hogeschool 
Windesheim  en projectleider Studenten 
bij het Trimbos Instituut. Ze doet al jaren 
onderzoek naar het welzijn van studenten 
en promoveert er binnenkort op. Uit haar 
onderzoek blijkt dat zelfs voor corona 
de helft van de studenten al kampte met 
angst- en depressieklachten, één op de vijf 
suïcide gedachten heeft en dat 90 procent 
problematisch drinkt en middelen gebruikt. 
“Corona heeft dit verergerd. Er is geen 
perspectief, voor hen is het nu één grote 
waas, ze zijn al knetteronzeker, hebben 
geen idee wat er allemaal gebeurt en 
wanneer het ophoudt. Dus gaan ze blowen, 
drinken om er mee te dealen.”

Studenten zijn ook niet open over hun 
angsten en gevoelens en signaleren te 
laat dat het verkeerd gaat. Al trekken ze 
aan de bel, dan zijn er wachtlijsten voor 
psychologen. “Ik maak me echt heel grote 
zorgen over hun toestand en ik ben bang 
dat er velen zullen omvallen. We zien 
ze niet, ze vereenzamen verder, dus we 
weten niet hoe het echt met ze gaat.”

Het belangrijkste is informeel contact 
maken, voor docenten en studenten. 
Dopmeijer geeft zelf ook les en heeft 
dagelijks een online ‘kringgesprek’ met 
haar studenten. “Het gaat nergens over, 
maar gewoon ouwehoeren, fijn dat je er 
bent, en praten. Ik merk dat ze er echt 
klaar voor zitten. Tussen de middag doen 
we nog idiote TikTokdansjes, puur om even 
te lachen samen. Ik wil ze duidelijk maken 
dat het logisch is dat ze zich rot voelen, dat 
het mag, dat ze niet gek zijn en vooral niet 
alleen staan.”

Dat is ook haar advies aan universiteiten 
en hogescholen: houd meer contact, 
maak het inzichtelijk wat je te bieden hebt 
in hapklare brokken. “Studenten hebben 
vaak geen idee waar ze terecht kunnen, 
ze overzien het niet meer. Opleidingen 
moeten verbinding gaan bieden om 
studenten zich meer te laten thuis voelen, 
dat is essentieel voor hun welzijn en 
motivatie. Maar niets haalt het bij fysiek 
onderwijs.”

Ook studente Phaedra Krol (21) zat 
in een stevige dip. Ze studeert aan 
hogeschool Windesheim en doet daar de 
lerarenopleiding geschiedenis. 
Ze was een fanatieke topsporter in het 
wielrennen, maar had in januari besloten 
te stoppen, te gaan studeren en van het 
studentenleven te gaan genieten. Ze had 
er echt zin in. Toen corona kwam, bleef ze 
toch maar thuis wonen, maar gaandeweg 
vereenzaamde ze steeds meer, haar 
motivatie verdween. “Ik sprak alleen mijn 
ouders nog, zo ongeveer. Toen heb ik op 
een gegeven moment gezegd: dit kan ik 
niet meer.”

Ze heeft zichzelf bij elkaar geraapt en een 
kamer gezocht. Nu woont ze sinds een 
halve week in Zwolle in een studentenhuis. 
“Dat scheelt enorm, iedereen zit in 
hetzelfde schuitje en dan spreek je 
tenminste leeftijdsgenoten.” 
Ze vindt dat docenten meer tijd moeten 
vrijmaken om gewoon eens te vragen aan 
leerlingen hoe het met ze is. 
“Nu is het steeds, je logt in voor je les en 
als het voorbij is, log je uit.  
Normaal gesproken zou je dan voor en na 
college elkaar toch ook nog even zien? 
Het helpt enorm als een docent zich echt 
geïnteresseerd opstelt. Het zijn vaak hele 
kleine dingen die een dag al beter maken.”

Ze heeft nu een manier gevonden om 
ermee om te gaan en ziet weer wat 
perspectief ondanks de verdere lockdown. 
“Ik kijk echt uit naar iedere fysieke les die 
er mogelijk is. Mijn studentenleven had ik 
me wel heel anders voorgesteld.”

De grote vraag is volgens hoogleraar 
Helsloot hoe je de politiek door de bocht 
krijgt om tot andere beslissingen te komen. 
“Er is bijna niemand meer die zich afvraagt 
of dit nog redelijk is wat we doen. Het gaat 
alleen maar over de belasting van de zorg 
en niet over de gevolgen voor alle anderen. 
Als die beleidsmolen eenmaal draait is het 
moeilijk hem te stoppen.” 

Al bijna twintig jaar bestudeert hij 
wereldwijde epidemiedraaiboeken. 
“Nergens wordt daarin de mogelijkheid van 
een lockdown als optie gezien of genoemd. 
Toch is dat nu wat we wereldwijd aan het 
doen zijn. Ieder land kopieert het beleid 
van het andere land. Alsof beleidsmakers 
in paniek niet meer kunnen nadenken. 
Een lockdown hou je niet vol. Je kunt de 
samenleving wel sluiten, maar uiteindelijk 
heb je door het vernietigen van de welvaart 
geen samenleving meer over.”. ¶




